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نگاهی به توافق امارات عربی متحده با رژیم صهیونیستی 

عادی سازی غیر عادی

پیگیری »صبح امروز« درخصوص
 وضعیت پرداخت مالیات اصناف؛

مالیات منت 
اصناف برسر   
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گفت وگوی »صبح امروز« در رابطه با اظهار نظر یک نماینده مجلس
 در رابطه با تاثیر فضای مجازی

نگاه تک علیتی  به مسائل اجتماعی 
 خطای بزرگی است
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پس از ۱۵ سال

قهرمانان  لیگ  نهایی  نیمه 
مسی و  رونالدو  بدون 
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شماره 747 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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در حالیکه چند سالی است سفارت قطر در ابوظبی بخاطر قطع روابط دو کشور تعطیل 
شده است و امارات چند سالی است که حاضر به پذیرش سفیر ایران نشده و روابطش 
با کشور اسلامی ترکیه به شدت ملتهب می باشد، حالا چگونه می خواهد پذیرش سفیر 

رژیم اشغالگر قدس را توجیه نماید؟
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امارات پشیمان خواهد شد
محسن پاک آیین

شیخ نشین امارات با دستانی که به خون مردم مظلوم یمن آغشته است درصدد امضای توافق با رژیم 
جعلی و اشغالگر فلسطین است.

دونالد ترامپ که در واپســین ماه های عمر ریاست جمهوری خود با مشکلات پیچیده ای مواجه است 
سعی دارد با وساطت بین تل آویو و ابوظبی برای دولت خود دستاوردی جستجو کند. در ارتباط با این 

توافق به چند نکته باید توجه کرد:
1- در بیانیه مشترک امریکا، اسرائیل و امارات آمده که در سایه این توافق، رژیم صهیونیستی از الحاق 
کرانه باختری صرف نظر خواهد کرد. این در حالی اســت که به دلیل مقاومت مردم فلسطین و محور 
مقاومت، مدت هاست که اجرای طرح معامله قرن متوقف شده و اعلام حاکمیت رژیم صهیونیستی بر 
مناطق اعلام شده در این طرح، به حاشیه رفته است. قطعاً طرح معامله بزرگ قرن بدون توافق نکبت بار 

امارات هم شکست می خورد و شیوخ امارات در این مسیر دچار یک خطای بزرگ راهبردی شده اند.
۲- سیاســت  امارات برای عادی سازی روابط با رژیم جنایتکار اسراییل درزمانی رقم خورد که جهان 
اسلام با گرامیداشت چهاردهمین سالروز پیروزی غرورآفرین مقاومت در جنگ 33 روزه علیه متجاوزان 
صهیونیســت، قدردان ایثارگری و شهامت حزب الله بود. درعین حال هم زمانی اقدام امارات با وضعیت 
بی ثبات نتانیاهو و دولت وی در داخل سرزمین های اشغالی، نشان از تلاش حکام امارات برای نجات 

نخست وزیر ورشکسته اسرائیل دارد. 
3- اقدام امارات علیه آزادی فلسطین و قدس شریف بوده و نه تنها به نفع صلح و امنیت در غرب آسیا 
نیســت بلکه صهیونیست ها را در انجام جنایت های تازه علیه مردم فلسطین جسورتر خواهد ساخت. 
این رویکرد، امارات را در جهان اسلام و در میان مسلمانان منزوی و بی آبرو ساخته و دستاوردی برای 
قارون های خلیج فارس ندارد بلکه موجب تقویت محور مقاومت شده و شیخ نشین های کوچک و وابسته 

به آمریکا را پشیمان خواهد ساخت.
۴- خیانت امارات به آرمان آزادی فلسطین و قدس شریف قطعاً موردپذیرش مردم مظلوم فلسطین و 
ملت های آزاده جهان قرار نخواهد گرفت و محکومیت شدید جهان اسلام را در پی خواهد داشت. این 
خیانت مستوجب پاسخی قاطع برای حمایت از مسئله فلسطین و منافع عالی کشورهای عربی است 
و دیر یا زود این اتفاق رقم خواهد خورد.5- امارات با این توافق اختلافات موجود در شورای همکاری 
خلیج فارس را تشــدید خواهد کرد و ابوظبی که در کنار ریاض با تجاوز به یمن عامل اختلاف در این 
شورا شده بود، مسیر فروپاشی شورای همکاری را هموار خواهد ساخت. تبعات این اشتباه خیانت بار و 
تفرقه افکنانه هرگز از تاریخ مردم منطقه پاک نخواهد شد.۶- در صورت امضای توافق امارت با رژیم 
صهیونیستی، کشــورهای مسلمان و جهان عرب باید با امارات متحده عربی همچون یک دشمن و 
هم ردیف با رژیم صهیونیســتی برخورد کنند. کاهش روابط سیاسی و فراخواندن سفیران کشورهای 
مســلمان از امارات و قطع روابط اقتصادی با این کشــور موجب تقویت محور مقاومت برای تداوم 
انتفاضه و بازپس گیری سرزمین اشغالی از رژیم جعلی خواهد شد.امارات با خطای محاسباتی خود به 
دنبال احیای طرح مرده و بی اعتبار معامله قرن است درحالی که خود را در معرض مرگ تدریجی قرار 
داده اســت. تجربه شکست خورده و مفتضحانه توافق با اسرائیل که یادآور پیمان ننگین کمپ دیوید 
است قطعاً هدف آمریکا و رژیم صهیونیستی را تأمین نکرده و تنها ننگی در تاریخ شیخ نشین کوچک 
خلیج فارس خواهد بود. پاداش امارات به اشــغالگران جنایتکار صهیونیسم موجب شعله ور شدن آتش 

خشم مردم غرب آسیا خواهد شد و امارات را پشیمان خواهد کرد.

سوژه

واکنش به توافق امارات و رژیم صهیونیستی
حسن روحانی/ رئیس جمهور

- اقدام امارات یک خیانت به آرمان مسلمانان، فلسطین و قدس است.
-اماراتی ها برای خوشامد حاکمی که در یک کشور غربی بنا است در انتخابات شرکت کند این توافق 

را انجام دادند.
-  امارات متاسفانه خطای بسیار بزرگ مرتکب شده است، امیدوارم از این خطا برگردند و توجه کنند که 

این مسیر اشتباهی است که نه به نفع حاکمان کشور و نه به نفع امنیت خودشان است.
- به امارات هشــدار می دهیم که مبادا بخواهد پای رژیم صهیونیستی را به منطقه باز کند، آن زمان 

حساب دیگری خواهد داشت و برخورد دیگری با آنها خواهد شد.
ابراهیم رئیسی / رئیس قوه قضائیه 

این پیوند بین امارات و رژیم صهیونیستی را پیوند مردم امارات نمی دانیم؛ بلکه پیوند جریان وابسته به 
نظام سلطه با حاکمان از خدا بی خبر و از مردم، بی خبرِ کشورشان است که چهره آن ها را برملاتر کرده 
و آن ها را کنار صهیونیست ها نشانده است. البته چهره دولت امارات با کاری که در یمن کردند و زنان 
و کودکان را کشتند، روشن شد؛ ولی امروز برملاتر شده است و پیوند آنها با سعودی ها و صهیونیست ها 

بر مردم عرب و خود امارات و کشورهای دیگر روز به روز روشن تر می شود.
محمدباقر قالیباف/ رئیس مجلس

- ســازش ذلیلانه حاکمان امارات متحده عربی با رژیم جنایتکار صهیونیستی،خیانت به ارزش های 
انسانی، امت اسلامی و آرمان فلسطین است.

- به خائنان فعلی و کسانی که قصد ملحق شدن به این پروژه را داشته باشند هشدار می دهیم مبارزه 
با رژیم صهیونیستی، با قدرت ادامه خواهد داشت.

محسن رضایی/ دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام
- ابوظبی 10 سال است که امارات را به بهشت اسرائیلی  تبدیل کرده است.

- فلسطین بزرگ از نهر تا بحر به لطف غیرت مجاهدان و مردمان صبورش به زودی آزاد خواهد شد 
و بی غیرتها در تاریخ گم خواهند شد.

علی ربیعی/ سخنگوی دولت
-ســرانجام کوه خیانت که »معامله قرن« نام گرفته بود، موش زایید و امیری بی درایت در آن سوی 
خلیج فارس ترجیح داد مهره ای ناچیز شــود در ماشــین »عادی سازی« جنگ و جنایت و اشغالگری 

قدس شریف.
- ایــن یک هدیــه انتخاباتی بود برای ترامــپ و یک هدیه وقیحانه به نتانیاهــو که عجز او برای 

»طبیعی سازی« و به قول عرب ها »تطبیع« اشغال را پوشش دهد.
- این نخستین باری نیست که امیری، حاکمی و یا خانی در گوشه ای از حوزه تمدن اسلامی خیانت 

به قدس را توجیه می کند.
عباسعلی کدخدایی/ سخنگوی شورای نگهبان

- توافق بین رژیم صهیونیستی و امارات چیزی نیست جز تصرف امارات به بهانه تعلیق الحاق کرانه 
غربی!

- آیا از این پس امارات جزئی از قلمرو رژیم صهیونیستی است؟
محمود واعظی/ رئیس دفتر رئیس جمهور

-دولت امارات چگونه می تواند پاســخگوی تبعات خطای خیانت بار، تفرقه افکنانه و راهبردی خود به 
آرمان فلسطین، اعراب و از همه مهم تر به جهان اسلام باشد؟

سید مصطفی میرسلیم /نماینده تهران ط
امارات باید مسئولیت عواقب اقدام ناشایست خود را که جفا در حق مردم  -فلسطین است، بپذیرد.

حسین امیرعبداللهیان/ دستیار بین الملل رئیس مجلس
-رویکرد جدید امارات متحده عربی در عادی سازی روابط با رژیم جعلی و جانی اسرائیل به حفظ صلح 

و امنیت منجر نمی شود بلکه تداوم بخش جنایت های فعلی صهیونیست ها خواهد بود.
- خیانت امارات مستلزم پاسخی قاطع برای حمایت از مساله فلسطین و منافع عالی کشورهای عربی 

است.
محمد صالح جوکار/ رئیس کمیسیون شوراهای مجلس

- عادی سازی روابط با رژیم صهیونیستی آینده خوشی را برای امارات به دنبال نخواهد داشت و قطعا 
ملت های هوشیار منطقه پاسخ این اقدامات خائنانه را خواهند داد.

علی مطهری/ نماینده سابق تهران 
در برقراری رابطه امارات با اســرائیل، گذشــته از خیانت حکام امارات، ما نیز مقصر بوده ایم. عربها را 
ترســانده ایم و به دامان اسرائیل سوق داده ایم. نمونه آن تخریب و آتش زدن سفارت عربستان است. 
سیاست دشمن شناختن ایران به جای اسرائیل در میان اعراب نتیجه داده است. باید ترس آنها زایل 

شود
عطاالله مهاجرانی/ وزیر ارشاد دولت اصلاحات

- و اما بعد از تلفن محمد بن زاید، همین دیروز بعد از صحبت تلفنی )ترامپ محمد بن زاید نتانیاهو( 
نتانیاهو البته به زبان عبری اعلام کرد: طرح انضمام کرانه غربی همچنان روی میز است. یعنی امارات 

و یا محمد بن زاید را بازی داده است.
- شیخ محمد حاکم دبی و حکام دیگر امارت ها توی بازی بودند!؟

نگاهی به توافق امارات عربی متحده با رژیم صهیونیستی 

عادی سازی غیر عادی 
روز پنجشــنبه رئیــس 
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جمهــور آمریــکا در 
حالــی از صلح میان 
متحده  عربی  امارات 
و رژیم صهیونیســتی 
خبرداد که اساسا اطلاق 
واژه »صلــح« بــر این 
نظر  به  درســت  توافق 
نمی رســد؛ از آن جهت 
که هیچ سابقه دشمنی و 
خصومــت و یا تنشــی 
بزرگ میان امارات و اسرائیل وجود ندارد تا 
پایــان آن را با آشــتی و صلح اعلام کرد. 
ترامپ از طریق توئیت، خبر را اعلام کرد. 
این توئیت آن هم در این موقعیت زمانی 3 

چیز را ثابت کرد:
اول: عدم اســتقلال دولــت امارات عربی 
متحــده و اجبــار این دولت بــه پذیرش 
تصمیم اتخاذ شــده در واشنگتن علیرغم 

میل باطنی دولت ابوظبی.
دوم: شکســت سیاستها و تلاشهای دولت 
ترامپ و متحدین آن در غرب آســیا در دو 
راهبرد اعمال فشار بر ایران و حل و فصل 
مسئله فلســطین در چارچوب معامله قرن. 
در نتیجه حالا دولت ابوظبی ناچار است به 
عنوان متحد ترامپ، تاوان شکست هر دو 
سیاست کاخ سفید در غرب آسیا را بپردازد.

ســوم: اســتفاده مقطعی و کوتــاه مدت 
ترامپ و نتانیاهــو از دولت ابوظبی صرفا 
برای مقاصــد انتخاباتــی و زودگذر خود. 
این موضوع در کنار زمان نامناسب عادی 
ســازی روابط با اســرائیل بخاطر تشدید 
فشارهای رژیم صهیونیستی بر فلسطینیان 
در کرانه باختری و قدس شریف، به معنای 
آن است که دولت ابوظبی خود را به ارزان 
ترین قیمت قابل تصور فروخت که طبیعتا 
اتخــاذ چنین تصمیمی از طــرف ابوظبی 
بیشــتر حکایت از مجبــور بودن حکومت 
امــارات به تن دادن به چنین کاری دارد تا 
اتخاذ تصمیمی حســاب شده و عقلانی از 

طرف حاکمان ابوظبی.
جــدای از تجارب موجــود پیرامون عادی 
سازی روابط کشــورهای عربی با اسرائیل 
طی ۴0 سال گذشته ولی طی دوره ریاست 
جمهوری ترامپ کاملا مشــخص شــده 
بود که بار طرحِ دار و دســته ترامپ برای 
مسئله فلسطین )موســوم به معامله قرن( 
بر دوش اعضای شــورای همکاری خلیج 
فارس سنگینی می کند. در این رابطه می 
توان به تماســها و همکاریهای سیاسی و 
امنیتی آشــکار و پنهان سعودی و امارات 
عربی متحده با اســرائیل، سفر نتانیاهو به 
سلطان نشــین عمان و برگزاری نشست 
معامله قــرن در منامــه پایتخت بحرین 
در ژوئــن ۲019 با حضور جرارد  کوشــنر 
داماد ترامپ به عنوان یکی از طراحان این 
ایده اشاره کرد. واقعیت سیاسی – امنیتی 
امارات عربی متحده موید آن است که این 
کشــور فاقد ظرفیت کافــی برای ورود به 
ماجراجویی و بحرانهای منطقه ای اســت 
چنانکه ورود و دخالت امارات در هر بحران 
و پرونده امنیتــی در منطقه تاکنون مانند 
ســمی مهلک به ضرر امنیت، سیاســت و 
اقتصاد این امیر نشــین عمل کرده است. 
رمــز اصلــی موفقیتهای ظاهــری دولت 
امارات در جذب سرمایه گذاریهای خارجی 
و تبدیل کردن امیر نشین دبی به مجموعه 
ای از ســاختمانهای مجلل، همانا دور نگه 
داشتن این کشــور از بحرانها و جنگهای 
منطقه ای بوده اســت چنانکــه امارات تا 
قبل از دخالت در یمن و لیبی، موفق شده 
بود طی هشت ســال جنگ ایران و عراق 
همچنین دیگر بحرانهای ســخت منطقه 
خلیج فارس و غرب آســیا نظیر جنگهای 

آمریکا علیــه عراق یا حتی منازعه عربی- 
اســرائیلی یا شورشهای موســوم به بهار 
عربی و جنگ داخلی در ســوریه خود را از 
گزند بحرانها مصون نگه دارد. امارات طی 
این ســالها در افکار عمومی مردم ایران و 
جهان عــرب، تبدیل به الگویی از موفقیت 
بخاطــر دوری گزیدن از بحرانهای منطقه 
ای و تمرکــز بــر جذب ســرمایه خارجی 
و توســعه اقتصادی شــده بود. در حالیکه 
از میــان هفت امیر نشــین امارات متحده 
عربــی تنها دو امیر نشــین دبی و ابوظبی 
از موقعیــت ممتازی برخوردار شــده اند و 

این امارات از تضاد شدید سطح توسعه در 
میان بخشهای مختلف کشور رنج می برند 
ولی شــاخصهای اقتصادی چند سال اخیر 
به خوبی نشــان می داد کــه حتی قبل از 
شــیوع کرونا، دو امیر نشین دبی و ابوظبی 
نیز بر خلاف ســالهای درخشان و پررونق 
گذشــته از مدتها قبل در شرایط اقتصادی 
ناخوشــایندی قرار گرفته اند چنانکه ســه 
بخش اصلــی و قدرتمند اقتصادی در دبی 
یعنی املاک و مســتغلات، گردشگری و 
بازار ســرمایه مدتهاست دچار بحران شده 
اســت و گســترش ویروس کرونا طبیعتا 
اوضاع اقتصادی امارات را بدتر کرده است. 
اخیرا در امارات عربی متحده برای تصمیم 
گیران و افکار عمومی کاملا روشــن شده 
بود که دخالتهای این امیر نشین در بحرانها 
و ماجراجویی هایی مثل یمن و لیبی و قرار 
گرفتن در صف دشــمنی با ایران، ترکیه و 
قطر نه تنها هیچ ســودی برای این کشور 
نداشته است بلکه مضرات آن برای اقتصاد، 
سیاست و امنیت امارات بیشتر بوده است. 
انعطافهای  برخــی صاحبنظــران  چنانکه 
اخیــر امارات در مقابل ایران و ســوریه را 
نشانه آگاهی حاکمان این کشور نسبت به 
بیهودگی ماجراجویی هــای منطقه ای از 
طرف ابوظبی تفسیر می کردند. امارات در 
کنار مشــکلات ناشی از دخالتهای بیجای 
خود در بحرانهــای منطقه ای نظیر جنگ 

یمن و جنگ داخلی در لیبی، چند ســالی 
است که گرفتار تنش شدید در روابط خود 
با ایران، ترکیــه، قطر، گروههای مقاومت 
اسلامی و تشــکلهای اخوان المسلمین در 
جهان اسلام شده است. بدون تردید تداوم 
این تنش ها به هیچ وجــه به نفع امارات 
نمی باشــد. بنابراین قرار دادن فلسطینیان 
در صف دشمنی با امارات آن هم در چنین 
شــرایطی حتما به زیان این کشــور است. 
مخصوصا که رژیم اشــغالگر قدس قطعا 
هیچ کاری به نفع امــارات نخواهد کرد و 
عادی سازی روابط با اسرائیل طبق تجارب 
قبلی کشــورهای عربی حتی به نفع بهبود 

اوضاع اقتصادی امــارات نیز نخواهد بود. 
در حالیکه چند ســالی اســت سفارت قطر 
در ابوظبــی بخاطر قطع روابط دو کشــور 
تعطیل شده است و امارات چند سالی است 
که حاضر به پذیرش ســفیر ایران نشده و 
روابطش با کشور اســلامی ترکیه هم به 
شدت ملتهب می باشــد، حالا چگونه می 
خواهد پذیرش ســفیر رژیم اشغالگر قدس 

را توجیه نماید؟
موضوع بســیار مهم در عادی سازی روابط 
امارات عربی متحده،  با  رژیم صهیونیستی 

واکنــش متحد و یکپارچه فلســطینیان در 
محکوم ساختن این اقدام و تعبیر کردن از 
آن به عنوان خیانت علیه آرمان ملت مظلوم 
فلسطین و قدس شریف به ویژه در شرایط 
فعلی مسئله فلسطین است؛ از طرف دیگر 
دولتهای عربــی دارای روابط دیپلماتیک با 
اسرائیل تاکنون از این اقدام امارات استقبال 
نکرده اند زیرا اقدام امارات بدون مشــورت 
با دیگــر دولتهای عربی و بر خلاف تمامی 
مصوبات اتحادیه عرب و سازمان همکاری 
اســلامی در مسئله فلسطین صورت گرفته 
است. چنانکه طبق مصوبات یاد شده عادی 
سازی روابط کشــورهای عربی با اسرائیل 
به تشــکیل دولت مســتقل فلسطینی در 
سرزمینهای اشغالی 19۶7 منوط شده است. 
برای افراد آشــنا به حوزه های عربی کاملا 
مشــخص اســت که پیش قراولان عادی 
ســازی روابط با اســرائیل در جهان عرب 
از جمله حکومتهای مصــر، اردن و دولت 
خودگردان فلســطینی علاقه ای ندارند که 
دیگر دولتهای عربی و اسلامی بدون جلب 
رضایــت آنان پای در وادی عادی ســازی 
روابط با اســرائیل بگذارند. چون در نهایت 
تحقق چنین مســئله ای را از نظر سیاسی، 
امنیتی و اقتصادی به ضرر خودشان ارزیابی 
می کنند. اینک ابومــازن به عنوان رئیس 
ســازمان آزادی بخش فلســطین و رئیس 
با ســابقه طولانی سازش  دولت فلسطین 

بــا آمریکا و اســرائیل همــان موضعی را 
نســبت به اقدام امارات اتخاذ کرده اســت 
که گروههــای مقاومت فلســطینی نظیر 
حماس و جهاد اســلامی فلسطین! تعجب 
مردم فلســطین بیشــتر از آن جهت است 
که این عادی ســازی در روابــط ، زمانی 
صورت می گیرد که رژیم اشــغالگر قدس 
رسما پیوستن کرانه باختری، قدس شریف 
و بلندی های جولان به اســرائیل را اعلام 
کرده اســت و حتی پایتخت خود را قدس 
قرار داده اســت. در چنین شرایطی توجیه 
حاکمان ابوظبی برای عادی ســازی روابط 
با اســرائیل برای تمامی مردم فلسطین که 

در خط مقدم مقاومت در برابر اشــغالگری 
اســرائیل قرار گرفته اند بسیار مضحک و 
خنده آور به نظر می رســد! رژیم اشغالگر 
قدس از ســال 19۶7 تاکنــون هر گاه می 
توانسته اســت کرانه باختری را به صورت 
کامل ضمیمه خود سازد حتما این کار را می 
کرده است و اگر تاکنون چنین انضمامی به 
صورت کامل صورت نگرفته است دلیلش 
فقط این بوده است که عملا چنین امکانی 
وجود نداشته اســت چنانکه رژیم اشغالگر 
برای هرگونه ظلم علیه مردم فلسطین تنها 
عاملی را که هیچگاه در نظر نگرفته اســت 

واکنــش دولتهای عربی منطقه به اقدامات 
اسرائیل بوده است. اگر بخواهیم نگاهی به 
ســابقه روند سازش و گفت وگوهای عربی 
با اســرائیل بیاندازیم بهتر است به 3 مورد 
بسیار مهم یعنی کمپ دیوید، صلح اردن با 
اسرائیل)توافقنامه وادی عربه( و گفتگوهای 
فلســطینیان با اسرائیل اشاره کنیم. قرارداد 
صلح کمپ دیوید و وادی عربه به هیچ وجه 
نه باعث توســعه و پیشرفت مصر و اردن و 
رفع فقر اقتصادی در این دو کشــور شد و 
نه کمکی به مشــکلات فراوان موجود بر 
ســر راه روابط رژیم صهیونیستی با مصر و 
اردن نمود. در ماجــرای صلح کمپ دیوید 
هــم مصر حاکمیت کامل خود بر بخشــی 
از صحرای ســینا را از دســت داده است. 
علاوه بر آن بحران غزه در کنار زیر ساخت 
گسترده و عمیق دشمنی با اسرائیل در میان 
مردم مصــر به عنوان اســتخوانهای لای 
زخم توافقنامه کمــپ دیوید میان مصر و 
اسرائیل باقی مانده است. نه تنها انتظارات 
اردن از توافقنامه صلح با اســرائیل به هیچ 
وجه برآورده نشــده اســت بلکه رفتارهای 
اخیر اســرائیل در شهرک ســازی در دره 
رود اردن و اعــلام انضمام کرانه باختری و 
قدس شریف به اســرائیل کاملا بر خلاف 
مفاد توافقنامه مزبور صورت گرفته اســت. 
فلســطینیان هم از مذاکره با اســرائیل از 
دهه 80 میلادی تاکنون هیچ نتیجه ای به 

جز تحمل اشــغالگری و تجاوزات بیشتر از 
ناحیه اسرائیل عایدشان نشده است بنابراین 
معلوم نیست که انتظار امارات عربی متحده 
از عادی سازی روابطش با اسرائیل چیست. 
حاکمان امــارات عربی متحده باید بفهمند 
که پاکسازی این کشــور از هویت عربی 
و اسلامی قطعا بخشــی از اهداف پنهان 
اسرائیل و غرب برای این کشور در آینده 
اســت. تغییر هویت کشــوری که هشتاد 
درصد ساکنین آن از میان اتباع کشورهای 
غیر عربی و حتی غیر اســلامی است به 
مراتب راحت تر از پاکســازی سرزمینهای 
اشغالی فلسطین از هویت عربی و اسلامی 

خواهــد بود و متاســفانه حاکمان ابوظبی 
متوجه دشمنی ذاتی اسرائیل با دو هویت 
عربی و اســلامی در منطقه نیســتند. در 
حالیکه برایان هوک عادی ســازی روابط 
امارات با اســرائیل را ضربه ای بزرگ به 
ایران توصیف کرده است ولی اولا انتشار 
این خبر به صورت مقطعی ســبب کاهش 
فشــارها بر دولــت لبنان بخاطــر فاجعه 
اخیر انفجار بندر بیروت شــد. دوم اینکه 
عادی ســازی مزبور سبب نزدیکی بیشتر 
سرنوشــت فلســطین و ایران به یکدیگر 
شــده اســت؛ به عبارت بهتــر زین پس 
جهان متوجه خواهد شــد که حل مسئله 
فلسطین بدون حضور ایران میسر نخواهد 
بود ســوم اعلام روابط آشکار دیپلماتیک 
میان اســرائیل و امارات بــه زیان حضور 
امنیتی و اطلاعاتی دراز مدت صهیونیستها 
در منطقه خلیج فــارس و به ویژه امارات 
خواهد بود و این موضوعی است که حتما 
مسئولین سیاسی و امنیتی اسرائیل متوجه 
آن هســتند و نتانیاهو و ترامپ را بخاطر 
اعــلام بی هنــگام عادی ســازی روابط 
اســرائیل و امارات و بهــره برداری های 
شخصی و انتخاباتی این دو نفر از همکاری 
های امنیتی امارات با اســرائیل سرزنش 
خواهند کرد. هر گونه نمایندگی آشــکار 
اسرائیل در کشــورهای عربی حوزه خلیج 
فارس حتما به زیان مناســبات آن کشور 
با رژیم صهیونیســتی بلکه به زیان دولت 
پذیرنــده نمایندگی دیپلماتیک اســرائیل 
خواهد بود چنانکه طی ســالهای طولانی 
گذشــته همین ملاحظــات مانع از اعلام 
روابط دیپلماتیــک و همکاریهای امنیتی 
اعضای شــورای همــکاری خلیج فارس 
با اســرائیل بوده اســت. در همین راستا 
دیپلماتهای اماراتی در اســرائیل درســت 
مانند دیگر دیپلماتهای عرب در سرزمین 
های اشغالی بخاطر محدودیتهای شدیدی 
که بر فعالیت ایشــان حاکم است قادر به 
انجام هیچ فعالیتی به نفع فلســطینیان و 
قدس شــریف نخواهند بود. چهارم اینکه 
نتیجه طبیعی مجبور ســاختن امارات به 
ورود به پرونده فلسطین این خواهد شد که 
دولت امارات از طرف آمریکا و اروپا مجبور 
خواهد شــد تا هزینه های مالی و سیاسی 
فلســطینیان را به جای کشورهای غربی 
و اســرائیل تامین کند بنابراین طبق طرح 
معامله قرن احتمالا تامین بخشی از هزینه 
های جاری دولت خودگردان فلسطینی در 
آینده بر عهــده دولت ابوظبی قرار خواهد 
گرفت. پنجم اینکه تمامی شــواهد حاکی 
از کاهش اعتبــار امارات عربی متحده در 
جهان عرب، بخاطر عادی سازی روابطش 
با اســرائیل است. در نتیجه دولت ابوظبی 
مجبور به تحمل هزینــه های اقتصادی 
بیشتری برای احیای اعتبار خود در جهان 
عرب و نزد فلسطینیان آن هم در شرایط 
بد و نامطلوب اقتصادی خواهد شد. پیش 
بینی می شــود بخاطر عادی سازی مزبور 
از قــدرت مانور امــارات در یمن و لیبی 
کاســته شــود همچنین انتظــار می رود 
موضع امارات در دشمنی با ایران ، قطر و 
ترکیه تضعیف شود. عادی سازی روابط با 
اسرائیل می تواند زمینه ساز کاشته شدن 
بذر اختلاف میان برخی دیگر از امیر نشین 
های این کشــور با ابوظبی به سبب اتخاذ 
سیاست خارجی یکجانبه از ناحیه ابوظبی 
بشود. فقدان توزیع مناسب پیشرفت و رفاه 
اقتصادی در میان امیر نشین های امارات 
عربی متحده در کنار فقدان چشــم انداز 
بهبود وضع اقتصادی این کشور همچنین 
مخالفت بخشــی از مردم عرب امارات با 
عادی سازی روابط با اسرائیل، این کشور 

را در شرایط بغرنجی قرار خواهد داد.

یادداشت

در حالیکه چند سالی است سفارت قطر در ابوظبی بخاطر قطع روابط دو کشور تعطیل 
شده است و امارات چند سالی است که حاضر به پذیرش سفیر ایران نشده و روابطش 
با کشور اسلامی ترکیه به شدت ملتهب می باشد، حالا چگونه می خواهد پذیرش سفیر 

رژیم اشغالگر قدس را توجیه نماید؟

,,

 حاکمان امارات عربی متحده باید بدانند که پاکسازی این کشور از هویت عربی و اسلامی 
قطعا بخشی از اهداف پنهان رژیم صهیونیستی و غرب برای این کشور در آینده است. 
تغییر هویت کشوری که هشتاد درصد ساکنین آن از میان اتباع کشورهای غیر عربی 

و حتی غیر اسلامی است، به مراتب راحت تر از پاکسازی سرزمینهای اشغالی فلسطین 
از هویت عربی و اسلامی خواهد بود و متاسفانه حاکمان ابوظبی متوجه دشمنی ذاتی 

اسرائیل با دو هویت عربی و اسلامی در منطقه نیستند

,,
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وزیر راه: هیچ موجری حق تخلیه خانه مستاجران را ندارد 
سوتیتر: بزودی پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن آغاز می شود 
اگر شــرایط پرداخــت در این بازار فراهم بــود پرداخت این 

تسهیلات در سال آینده هم ادامه خواهد داشت
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکــه تمدید قرارداد اجاره تا 
سه ماه بعد از پایان کرونا ادامه خواهد داشت و هیچ موجری 
حق تخلیه واحد مســکونی مستاجران را ندارد، گفت: بزودی 
پرداخت تســهیلات ودیعه مســکن آغاز می شود اگر شرایط 
پرداخت در این بازار فراهم بود پرداخت این تســهیلات در 

سال آینده هم ادامه خواهد داشت.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« محمد اسلامی در گفت وگو 
با باشــگاه خبرنگاران جوان، با بیان اینکــه به طور طبیعی 
تمامی اقدامات از جمله تولید و عرضه مســکن و همچنین 
اخذ مالیات از خانه های خالی در جهت تعادل عرضه در بازار 
مسکن انجام می شــود، گفت: هر سیاست و برنامه ریزی که 

تســهیل کننده در عرضه مسکن باشــد می تواند زمینه ساز 
بهبود وضعیت این بازار باشد.

او ادامــه داد: بازار های موازی هم در حوزه بخش مســکن 
تاثیر گــذار بوده و تحولاتی که در بورس و اقتصاد کشــور 
طی چند ماه گذشــته ایجاد شده است می تواند نقش موثری 

داشته باشد.
او ادامه داد: سیاست های اقتصادی کشور همچنان پابرجاست 
و مدیریت و انتظام بخشــی در این حوزه می تواند بر کاهش 

التهابات بخش مسکن تاثیر بسیار زیادی داشته باشد.
وزیر راه وشهرسازی با اشــاره به اینکه بخش دوم اقدامات 
وزارت راه و شهرســازی در حوزه کنترل بازار مسکن اجرای 
طرح اقدام ملی مســکن بوده اســت، تاکید کــرد: تکمیل 
خانه های مسکن مهر حمایت از مستاجران و موجران از جمله 
سیاســت هایی بوده که در این بازار اجرایی شد و طبق زمان 

بندی تحویل واحد ها صورت گرفته است.
برگزاری جشــن اتمام پروژه های مســکن مهر در برخی از 

شهرها
اســلامی در ادامــه به تکمیــل واحد های مســکن مهر در 
شــهر های مختلف اشــاره کرد، گفت: در بسیاری از شهر ها 
جشــن اتمام مســکن مهر را برگزار کرده ایم و همچنین به 
زودی اولین واحد های طرح اقدام ملی مسکن را در شهر های 

مختلف به متقاضیان تحویل خواهیم داد.
او یادآور شــد: وزارت راه و شهرسازی سیاست مهم تولید و 
عرضه مسکن را در دستور کار خود قرار داده است و از سوی 
دیگر سیاست مدیریت و انتظام بخشی در کل کشور توانسته 

به این بازار کمک کند.
تحویل اولین واحدهای مسکن ملی تا دو هفته آینده

وزیر راه وشهرسازی بیان کرد: امیدواریم تا یک الی دو هفته 

آینده اولین واحد های طرح اقدام ملی مســکن در شهر های 
مختلف به متقاضیان تحویل دهیم.

اســلامی همچنین در مورد بــازار اجاره هــم گفت: دولت 
و ســتاد ملی مبارزه با کرونا در جهــت کاهش التهاب بازار 
اجاره سیاست های مختلفی را تدوین کرده و اجرای آن نقش 

موثری در این بازار داشته است.
تمدید قرارداد اجاره تا سه ماه بعد از پایان کرونا ادامه خواهد 

داشت
وزیر راه و شهرســازی با بیان اینکــه تمدید قرارداد اجاره تا 
سه ماه بعد از پایان کرونا ادامه خواهد داشت و هیچ موجری 
حق تخلیه واحد مســکونی مستاجران را ندارد، گفت: بزودی 
پرداخت تســهیلات ودیعه مســکن آغاز می شود اگر شرایط 
پرداخت در این بازار فراهم بود پرداخت این تســهیلات در 

سال آینده هم ادامه خواهد داشت.

برخی از اقدامات بانک مرکزی برای اصلاح نظام بانکی

تغییر مدیران متخلف بانک های ناسالم
برخی از اقدامات بانک مرکزی برای اصلاح نظام بانکیرئیس کل بانک مرکزی در یادداشتی، هفت 

اقدام این بانک برای اصلاح نظام بانکی را تشریح کرد.
عیدالناصر همتی در صفحه شخصی اینستاگرام خود نوشت:

سامان دهی بانکهای ناسالم: تغییر مدیران متخلف بانکهای ناسالم/ کاهش تسلط سهامداران عمده 
بر آن بانکها / کاهش شدیداتکای بانکهای ناسالم براضافه برداشت از بانک مرکزی.

تعیین هیئت سرپرستی برمؤسســات اعتباری ناسالم ومتوقف کردن روند تخریبی آنها در بازار و 
شروع اصلاح ترازنامه و حل مشکل ناترازی آنهاوتعیین تکلیف مؤسسات اعتباری غیرمجاز

ادغام بانکها ومؤسسه اعتباری وابسته به نیروهای مسلح در بانک سپه. این طرح طبق برنامه و با 
دقت، باهمکاری ستاد کل نیروهای مسلح درحال تحقق و درمراحل پایانی است.

تدوین واجرای سیاســت گذاری نوین پولی، سامان دهی اضافه برداشت بانک ها و کاهش شدید 
حجم آن و منوط کردن هرگونه دریافت اعتبار واضافه برداشت بانک ها به ارائه وثیقه.

 اصلاح ضوابط تایید صلاحیت مدیران، نحوه شناســایی درآمد و حد مجاز تملک سهام بانکها، 
با هدف ارتقای نظارت بانک مرکزی و الزام بانک ها به افزایش ســرمایه ازطریق تجدید ارزیابی 

دارایی ها آورده نقدی و صرف سهام و نیز تسریع درفروش اموال مازاد.
وضع مقرات جدید در تراکنش های بانکی: تفکیک حســاب های تجاری ازحسابهای اشخاص/

محدودیت درتراکنش های اشخاص حقیقی و لزوم ارائه اسناد مثبته جهت اشخاص حقوقی و نیز 
حساب های تجاری /معرفی ضوابط جدید در بخشی از تراکنش ها ومبادلات چک های تضمینی 

برای مقابله با پولشویی.
تدوین وابلاغ دستورالعمل نحوه امهال مطالبات معوق بانک ها در جهت رعایت ملاحظات وقواعد 
شرعی در امهال مطالبات. وصول مطالبات معوق بدهکاران کلان باپشتیبانی قوه قضائیه و پیگیری 

کمیته فرا دستگاهی رسیدگی به مطالبات معوق.

خودرو بعد از محرم ارزان می شود؟
یک کارشناس بازار خودرو عدم تناسب بین عرضه و تقاضا را اصلی ترین دلیل افزایش قیمت های 
اخیر عنوان کرد و گفت: تا زمانی که اوضاع به همین روال پیش برود، قیمت خودرو همچنان در 
شــیب صعودی باقی خواهد ماند.اقتصادآنلاین نوشت: فربد زاوه رشد قیمت خودرو را بی منطق و 
ناشــی از افت عرضه دانست و افزود: جدای از تاثیر سیاست اشتباه قیمت گذاری دستوری و نرخ 
ارز بر قیمت خودرو، درحال حاضر عمده ترین مشکل این بازار، کاهش عرضه خودروسازان و عدم 
هماهنگی بین خودروی موجود و نیاز بازار اســت.این کارشناس بازار خودرو به تقاضاهای انباشته 
شــده از سال های گذشته نیز اشاره کرد و گفت: اگرچه آمار خودروسازان نشان می دهد که حجم 
تولید آن ها بیشــتر شده اما تقاضاهای پاسخ داده نشده ای از سال های گذشته وجود دارد که تولید 
امروز جوابگوی آن نیست.به اعتقاد زاوه، رشد قیمت  خودرو در کنار افت توان خرید مردم، فاصله 
بالای بهای خودرو بین کارخانه و بازار، تاثیرپذیری از نرخ ارز و حذف قیمت ها از سایت های فروش 

از دیگر عوامل تاثیرگذار بر التهاب بازار خودر و است.
این کارشناس بازار خودرو تصریح کرد: در حال حاضر خودرو یک کالای سرمایه ای است و به دلیل 
رشد سرسام آور قیمت ها، نه کسی حاضر می شود خودروی خود را بفروشد و نه کسی خریدار است؛ 
از طرفی در آستانه ماه محرم این رکود تشدید شده و همه دست نگه داشته اند تا ببینند بازار بعد از 

این ایام به چه سمتی خواهد رفت.
زاوه افزود: البته با شرایط فعلی به نظر نمی رسد بعد از ماه  محرم شاهد کاهش قیمت خودرو باشیم، 

اما به طور حتم رکود بازار تشدید خواهد شد.

حل مشکل لاستیک تا چند روز دیگر
رییس سازمان حمایت حقوق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان از رفع مشکل لاستیک در کشور 
از هفته پیش رو خبر داد.عباس تابش در سفر به گیلان با بیان اینکه در زمینه لاستیک ، انباشت 
کالا برای لاستیک های وارداتی در گمرک را داشتیم که با مصوبه ستاد اقتصادی دولت در حال 
ترخیص اســت ، افزود: از سوی دیگر با نهایی شــدن قیمت لاستیک تولید داخل که در سامانه 
بارگذاری شده و رشد 10 درصدی تولید، از روز شنبه )۲5 مرداد( در تامین لاستیک کشور مشکلی 
نخواهیم داشت.وی اضافه کرد: ماشین های باری نیز در سامانه مربوطه بارگذاری شده و با حواله 
راهداری لاســتیک با نرخ مصوب به آنها عرضه می شــود تابتوانیم عرضه و تقاضا را مدیریت 
کنیم. اگر عاملان عرضه لاستیک قیمت مصوب را رعایت نکنند عاملیت آنها ابطال خواهد شد و 
افراد جایگزین معرفی می شوند.رییس سازمان حمایت حقوق مصرف کنندگان و تولیدکنندگان از 
تشکیل 5۶۴ پرونده کلان به ارزش افزون بر ۲3 هزار میلیارد تومان در چهار ماه نخست امسال 
در ستاد سازمان حمایت از حقوق تولید کنندکان و مصرف کنندگان خبر داد.وی این پرونده ها را 
پرونده های متعدد صنفی و تولیدی مربوط به بخش هایی مانند فولاد و پتروشیمی عنوان و تصریح 
کرد: این پرونده ها فقط پرونده های کلان هستند؛ یعنی بین یک تا 15 میلیارد تومان ارزش دارند.
وی با اشــاره به تعیین نرخ قیمت سیمان افزود: در مصالح فروشی ها باید هر پاکت سیمان تیپ 
دو 50 کیلویی پاکتی، 17 هزار و 500 تومان عرضه شود که عرضه بالاتر از این میزان، بر اساس 
توافق با بنگاه ها و انجمن مربوطه در صورت گزارش تخلف بازرسان، عاملیت آنها ابطال و عامل 
جایگزین معرفی می شــود.تابش بیان کرد: برای پروژه های عمرانی و انبوه سازان نیز مقرر شد 
سیمان تیپ ۲ فله با معرفی نامه رسمی هر تن با قیمت ۲۲0 هزار تومان تحویل صاحبان پروژه 
ها شود .رپیس سازمان حمایت از حقوق مصرف کنندگان و تولید کنندگان درباره افزایش قیمت 
لوازم ارتباطی همچون رایانه و تلفن همراه گفت: بحث گرانی با گرانفروشی متفاوت است. گرانی 
پدیده ای است که به دلیل مسایل مختلف همچون نوسانات نرخ ارز ایجاد می شود که وقتی نرخ 

ارز افزایش یابد، به دنبال آن کالا هم گران می شود.

افشای تخلف بزرگ در بازار موبایل

واردات با دلار ۱۲هزار تومانی و فروش با نرخ 
روز!

فاطمه اکبرخانی/ رییس اتحادیه فروشــندگان تلفن همراه از کاهش قیمت موبایل طی دو هفته 
گذشته خبر داد و گفت: البته همچنان قیمت ها بالا است اما روند نزولی ادامه دارد.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از اقتصادآنلاین، ابراهیم درســتی درباره وضعیت این 
روز های بازار موبایل توضیح داد: پس از صعود قیمت موبایل متاثر از افزایش نرخ ارز و انتشار خبر 
ممنوعیت واردات گوشــی های بالای 300یورو، از حدود دو هفته گذشته به دلیل عرضه بیشتر، 
قیمت تلفن همراه نزولی شده است.به گفته درستی، اگرچه قیمت موبایل همچنان بالا است اما 
این روند نزولی ادامه دار بوده که اگر عرضه باز هم بیشــتر شود، شاهد کاهش بیشتر قیمت تلفن 

همراه خواهیم بود.
تخلف بزرگ در بازار موبایل

رئیس اتحادیه فروشندگان تلفن همراه با انتقاد از قیمت بالای برخی گوشی ها اظهار کرد: بسیاری 
از گوشــی هایی که امروز در بازار عرضه می شود با دلار حدود 1۲هزار تومانی وارد کشور شده اما 
عرضه کنندگان آن را با نرخ روز دلار می فروشند  که این تخلف بزرگی است.درستی تاکید کرد: این 
تخلف توسط نهاد های امنیتی قابل پیگیری است، لذا از قوه قضاییه خواستاریم که جلوی این اقدام 

واردکنندگان متخلف را گرفته و مانع از هیجان مجدد بازار و افزایش قیمت موبایل شود.
عدم تناسب عرضه و تقاضا

او عدم تناســب بین عرضه و تقاضا را یکی دیگر از مشــکلات بازار موبایل عنوان کرد و گفت: 
اگرچه قیمت موبایل نسبت به هفته های گذشته کاهش یافته و از التهاب بازار کاسته شده است، 
اما همچنان حجم موبایل در بازار کمتر از تقاضای موجود اســت که این عامل می تواند قیمت ها 
را دســتخوش تحول کند.درستی در پایان گفت: از طرفی با کاهش قدرت خرید مردم، موبایل به 
کالای لوکســی تبدیل شــده که اگر این وضعیت ادامه یابد امکان دارد این کالا از سبد مصرفی 
خانوار حذف شود؛ لذا این موضوع یک خطر جدی برای صنف موبایل است و تقاضا داریم به آن 

رسیدگی شود.

سوژه

پیگیری »صبح امروز« در خصوص وضعیت پرداخت مالیات اصناف؛

منت مالیات برسر اصناف
معـاون  پیـش  چنـدی 
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مالیاتـی  درآمدهـای 
امـور  سـازمان 
در  کشـور  مالیاتـی 
وضعیـت  بـا  رابطـه 
مالیـات  پرداخـت 
مشـاغل  صاحبـان 
ن  حبـا صا « گفت
ص  شـخا ا ( غل مشا
پایـان  تـا  حقیقـی( 
مردادمـاه فرصت دارند، 
اظهارنامـه مالیاتـی عملکـرد سـال 1398 
بـه  الکترونیکـی  صـورت  بـه  را  خـود 
کـه  آنجـا  از  نماینـد«  تسـلیم  سـازمان 
۴5درصـد اصناف مـا توزیعـی، 33 درصد 
اصنـاف مربـوط بـه بخش خدمـات و ۲۲ 
درصـد مربـوط بـه بخـش تولیـد اسـت و 
امـروز اصنـاف کشـور بـا دارا بودن سـهم 
ملـی  ناخالـص  تولیـد  از  ی  درصـد   17
جمهـوری  اقتصـاد  در  ویـژه ای  جایـگاه 
جایـگاه  دارای  دارنـد  ایـران  اسـلامی 
مهمـی در اقتصاد کشـور هسـتند. درواقع 
اصنـاف دو برابـر بخـش کشـاورزی کل 
سـهم  ملـی  ناخالـص  تولیـد  در  کشـور، 
دارنـد؛ بـه همیـن دلیـل انتظار مـی رود تا 
سـازمان امـور مالیاتـی در شـرایط کنونی 

کمی با آن ها مدارا کند.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« ماه 
گذشـته جـواد مفیـدی، رئیـس اتحادیـه 
مشـهد  پوشـاک  فروشـندگان  صنـف 
حجت الاسـلام  حضـور  بـا  نشسـتی  در 
پژمانفـر اظهـار کرد: »یکی  از مشـکلاتی 
کـه فشـار زیادی بـر اصنـاف وارد می کند 
بحـث مالیـات اسـت. اخیـراً بخش نامه ای 
بـا مضامینـی تهدیدآمیـز از سـوی دارایی 
کـه  شـده  فرسـتاده  اتحادیه هـا  بـرای 

اسـت  ایـن  نامـه  متـن  از  مـا  برداشـت 
اصنـاف بایـد معادل مالیات سـال گذشـته 
خـود، اظهارنامـه مالیاتـی ارائـه دهنـد«.

همچنیـن سـیدمحمود ابراهیـم زاده، نایب 
رئیـس دوم اتحادیـه صنـف فروشـندگان 
پوشـاک مشـهد نیـز در ایـن رابطـه بیـان 
کـرده کـه »یکـی از بزرگترین مشـکلات 
مـا در رابطه با سـازمان هایی چـون دارایی 
و تأمیـن اجتماعـی اسـت؛ سـازمان هایی 
کـه عمدتـاً با اصنـاف مرتبط هسـتند. این 
سـازمان ها بـا حالتـی تهاجمی درخواسـت 
وجـوه مالیاتـی از فعـالان صنـف دارنـد. 
متأسـفانه بـه دلیـل افزایـش بدهی هایـی 
کـه در ایـن مـدت بـرای فعـالان صنفـی 
ورشکسـتگی  سـمت  بـه  آمـده  به وجـود 
پیـش رفته اند و تـوان پرداخـت این وجوه 

ندارند«.  را  مالیاتـی 
بـرای پیگیـری ایـن موضـوع کـه ارائـه 
رکـود  شـرایط  در  مالیاتـی  اظهارنامـه 
بیمـاری  شـیوع  دلیـل  -بـه  اقتصـادی 
کرونـا- بـه چـه صـورت اسـت به سـراغ 
سرپرسـت سـازمان امور مالیاتی خراسـان 
رضـوی و معـاون حسابرسـی در آمد هـای 
مالیاتـی جنـوب مشـهد رفتیـم تـا صحت 
و سـقم اظهـارات برخـی از ایـن صنف ها 

را جویـا شـویم.
کاهش سه تا چهار درصدی مالیات به 

دلیل شرایط کرونا
جعفـر احسـانی مهـر، سرپرسـت سـازمان 
رضـوی  خراسـان  اسـتان  مالیاتـی  امـور 
در گفت وگـو بـا »صبـح امـروز« بـا بیـان 
اینکـه »شـرایط بـه گونـه ای کـه اصناف 
طبـق  درواقـع  نیسـت.  کرده انـد،  اعـلام 
تفاهـم و توافـق بـا اصنـاف میـزان سـه 
تـا چهار درصـد مالیـات این قشـر بخاطر 
رعایـت شـرایط آن هـا در وضعیت شـیوع 
بیمـاری کرونـا کاهـش داشـته اسـت. به 
دلیـل اینکـه عمـده فعالیت هـای اصنـاف 
در ماه هـای پایانـی سـال اسـت و شـیوع 
کرونـا در ایـن دوران منجـر بـه کاهـش 
فـروش ایـن قشـر شـد چنیـن تمهیداتـی 
اندیشـیده شـده تا مالیات نسـبت به سـال 

گذشـته کاهـش داشـته باشـد.
تهدید  آمیـز  مضمـون  بـا  نامـه ای  هیـچ 
ارسـال نشـده  اسـتمحمد  بـرای اصنـاف 
درآمد هـای  حسابرسـی  معـاون  آرانیـان، 
مالیاتـی جنوب مشـهد نیـز با بیـان اینکه 
تهدید آمیـز  بـا مضمـون  نامـه ای  »هیـچ 
برای اصناف ارسـال نشـده و این برداشت 
طـرف مقابل بوده اسـت« توضیـح داد: بر 
اسـاس قانـون، مالیـات براسـاس در آمـد 
هـر  در  اقتصـادی  فعـال  هـر  و  اسـت 
بیمـاری  شـرایطی -چـه شـرایط شـیوع 
اگـر  عـادی-  شـرایط  در  چـه  کرونـا 
درآمـدی بـه دسـت آورد بایـد مالیـات آن 

را پرداخـت کـرده و مطیـع قانـون باشـد، 
امـا از آنجایی کـه مالیات براسـاس درآمد 
اقتصـادی  فعـال  اگـر  محاسـبه می شـود 
درآمـدی کسـب نکنـد نیازی بـه پرداخت 
مالیـات نیسـت. گفتنـی اسـت در شـرایط 
کرونـا نیز اگـر درآمد اصنـاف کاهش پیدا 
از  میـزان،  برهمـان  قانـون  کـرده   طبـق 

آن هـا مالیـات دریافـت می شـود.
واحد هـای زیـان دیـده نیازی بـه پرداخت 

مالیـات ندارند
بـه گفتـه آرانیـان طبـق قانون اگر کسـی 
در شـرایط اقتصـادی موجـود زیـان کرده 
نیـازی  لازم  مـدارک  ارائـه  بـا  باشـد 

براسـاس  نـدارد.  مالیـات  پرداخـت  بـه 
دسـتورالعمل موجـود اگـر واحـدی تحـت 
تأثیـر کرونـا قـرار گرفتـه اسـت در سـال 
تومـان  هـزار  و500  ۲میلیـون  تـا  قبـل 
بـدون افزایـش مالیـات بـوده  و در سـال 
اسـت.  میـزان  همیـن  بـه  نیـز  جـاری 
درآمـد ۲ میلیـون و500 هـزار تومـان تـا 
5 میلیـون تومـان کـه در سـال گذشـته 
5 درصـد مالیـات داشـته در سـال جـاری 
بـا یـک درصـد کاهـش میـزان پرداخـت 
مالیـات بـه چهـار درصـد رسـیده اسـت. 
همچنیـن میـزان مالیـات بـرای درآمـد از 
5 میلیـون تومـان تـا 10 میلیـون تومـان 
کـه 9 درصـد بـود بـه 8 درصـد کاهـش 
پیـدا کـرده و بالای 10 میلیـون تومان نیز 
کـه 15 درصـد بـوده اسـت بـه 1۲ درصد 

رسـیده اسـت.
محمـد آرانیان اظهـار می کنـد: قانون گذار 
آنقـدر به درسـتی قانون به صورت شـفاف 
اقتصـادی  فعـال  اگـر  کـه  کـرده  وضـع 
تکالیـف قانونـی خـود مبنی بر نگـه داری 
درسـتی  بـه  درآمـدی اش  حسـاب های 
انجـام و ارائـه دهـد، در صورتی که فعالیت 

اقتصـادی وی در طول یک سـال مالیاتی 
منجـر بـه زیـان شـده و در سـال های بعد 
درآمـد داشـته  باشـد قانـون بـه او اجـازه 
می دهـد کـه در سـال های بعـد نیـاز بـه 
پرداخـت مالیات نداشـته باشـد. متاسـفانه 
فعـالان اقتصـادی مـا عمدتـاً در بخـش 
مشـاغل، درآمـد بـر هزینه خود را شـفاف 

نمی کننـد.
پـس از گفت وگـو بـا مسـئولان سـازمان 
رئیـس  بـه سـراغ  اسـتان  مالیاتـی  امـور 
اتحادیـه فروشـندگان پوشـاک رفتیم تا در 
مـورد چگونگی اظهـارات مسـئولان امور 

مالیاتـی جویا شـویم.
اداره مالیات اسناد اصناف را قبول ندارد

»صبـح  بـا  گفت وگـو  در  مفیـدی  جـواد 
امـروز« در رابطـه با مسـئله شفاف سـازی 
و ارائـه مـدارک به سـازمان امـور مالیاتی 
جهـت عدم اخذ یـا کاهش میـزان مالیات 
می گوید: متاسـفانه سـازمان امـور مالیاتی 
اسـناد و مـدارک اصنـاف را نمی پذیرنـد و 
مـا را وادار بـه پرداخـت مالیـات می کند.

کاهـش مالیـات در مقابـل ضـرر اصنـاف 
اسـت ناچیز  بسـیار 

وی در خصـوص کاهـش سـه تـا چهـار 
درصـدی مالیـات توضیح می دهـد: صنف 
از  آسـیب دیده  مشـاغل  جـزو  پوشـاک 
کرونـا اسـت، امـا هیـچ تسـهیلاتی به جز 
وام »کارا« بـرای مـا در نظر گرفته نشـده 
 کـه همیـن وام نیـز مشـقت زیـادی برای 
دریافـت آن وجـود داشـت. ایـن کاهـش 
مالیـات برای تمـام اصنـاف در نظر گرفته 
شـده  مالیـات مـا هم تراز بـا مالیات سـال 
گذشـته اسـت و کاهشـی که اعمال شـده 
 در مقابـل ضـرری کـه متحمـل شـده ایم 

بسـیار ناچیز اسـت.
دریافت مالیات به اجبار

مفیـدی ادامـه می دهـد: فروش اسـفندماه 
تأثیـر زیـادی بـر درآمـد کسـبه دارد، امـا 
این کـه  بـر  عـلاوه  گذشـته  سـال  در 
نداشـتیم  مـاه  اسـفند  در  فروشـی  هیـچ 
متحمـل هزینـه  نیـز شـده ایم و در حـال 
حاضـر بـازار بـه ویـژه در منطقـه ثامـن 
همچنـان بـا مشـکل مواجـه بـوده و ایـن 
موضـوع ادامـه دار اسـت. همانطـور کـه از 
نـام »مالیـات بر درآمد« مشـخص اسـت، 
زمانـی کـه فـروش نداشـته باشـیم نبایـد 
مالیـات بدهیـم مگـر اینکه سـازمان امور 
مالیاتـی بخواهـد ایـن پـول را بـه اجبار از 

بگیرد. مـا 
وی اظهـار می کنـد: اصنـاف، درخواسـتی 
داشـتند  مالیاتـی  امـور  از سـازمان  به جـا 
مبنـی بـر اینکـه اگـر آنـان را از مالیـات 
معـاف نمی کننـد تخفیفـی ویژه بـه آن ها 
بدهنـد، امـا ایـن تخفیف بسـیار کم لحاظ 
شـد و مـا در سـال 98 بـه انـدازه سـال 

97 مالیـات پرداخـت کرده ایـم؛ زیـرا اگـر 
فـردی ۲ میلیـون تومـان مالیـات داشـته 
باشـد یـک درصـد آن ۲0 هـزار تومـان 
اسـت و ایـن رقـم ارزش اعـلام کـردن 

رد. ندا
تورم، فروش را کاهش می دهد

ابـراز می کنـد:  اتحادیـه پوشـاک  رئیـس 
پیشـنهادی کـه مـا ارائـه کردیـم مبنی بر 
ایـن بـود که حداقـل 30 درصـد از مالیات 
سـال گذشـته کـم شـود، امـا بـا فـراز و 
نشـیب های بسـیار این رقم بـه 10 درصد 
رسـید. متاسـفانه نه تنهـا همین 10 درصد 
نیـز اعمـال نشـد، بلکـه اعـلام کردند که 
بـا توجـه بـه ایجاد تـورم ۴0 درصـدی در 
کشـور، میـزان مالیـات  باید افزایـش پیدا 
کنـد ایـن درحالـی اسـت زمانی کـه تورم 
افزایـش پیـدا می کنـد درآمد هـا کاهـش 
می کنـد:  خاط ر نشـان  می یابـد.وی 
وجـود  پوشـاک  حـوزه  در  کـه  مشـکلی 
دارد ارتبـاط فـروش بـا فصل اسـت و اگر 
کالایـی در فصـل خـود بـه فروش نرسـد 
تـا سـال بعـد در انبـار شـخص می ماند و 
سـال بعد اصطلاحـاً از مد رفتـه و فروخته 
نمی شـود. عـلاوه بـر این در حـال حاضر، 
کالا  فـروش  در  افـزوده ای  ارزش  هیـچ 
فعـال  و  نـدارد  وجـود  فروشـنده  بـرای 
اقتصـادی در بهتریـن حالت مجبور اسـت 
یـا  و  خریـد  قیمـت  بـه  را  خـود  جنـس 
حتـی کمتـر از آن بفروشـد تـا جنس روی 
دسـتش نماند.بـه گفتـه مفیدی متاسـفاته 
بهبـود  بـرای  چشـمگیری  اقـدام  هیـچ 
شـرایط اصنـاف در ایـن شـرایط صـورت 
نگرفتـه  اسـت و اصناف تا پایـان مرداد ماه 
خـود  مالیاتـی  اظهار نامـه  ارائـه  جهـت 
معافیـت،  رونـد  متاسـفانه  دارنـد.  مهلـت 
کـش و قوس هـای زیادی دارد که کسـی 
آن  فرآیند هـای  انجـام  حوصلـه  و  صبـر 

نـدارد. وجود 

جواد مفیدی: 
اخیراً بخش نامه ای با 
مضامینی تهدیدآمیز 
از سوی دارایی برای 
اتحادیه ها فرستاده شده 
و برداشت ما از متن 
نامه این است که اصناف 
باید معادل مالیات سال 
گذشته خود، اظهارنامه 
مالیاتی ارائه دهند

جعفر احسانی مهر: 
شرایط به گونه ای که 
اصناف در رابطه با 
اظهارنامه مالیاتی خود 
اعلام کرده اند، نیست. 
طبق تفاهم و توافق با 
اصناف سه تا چهار درصد 
از میزان مالیات ها بخاطر 
رعایت شرایط اصناف در 
وضعیت کرونای کاهش 

یافته است محمد آرانیان: بر 
اساس مقرراتی که قانون 
پیش بینی کرده، مالیات 
براساس در آمد است بر این 
اساس هر فعال اقتصادی در 
هر شرایطی چه در وضعیت 
بیماری کرونا چه در شرایط 
عادی اگر درآمدی به دست 
آورد باید مالیات آن را 
پرداخت کرده و مطیع قانون 
باشد
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تنها نقطه سبز کشور هم زرد شد

سخنگوی وزارت بهداشت موارد ابتلا و فوتی ناشی از کووید - 19 در کشور طی ۲۴ ساعت 
گذشــته را اعلام کرد و گفت: تنها نقطه سبز کشور و بدون بیماری کرونا در جزیره ابوموسی 

بود که متاسفانه در هفته گذشته به نقطه زرد یعنی با خطر متوسط بیماری تبدیل شد.
دکتر سیماسادات لاری گفت:  از دیروز تا امروز ۲5 مرداد 1399 و بر اساس معیارهای قطعی 
تشــخیصی، دو هزار و ۲۴5 بیمار جدید مبتلا به کووید19 در کشــور شناسایی شد که 9۴3 

نفر از آنها بستری شدند.
وی ادامه داد: مجموع بیماران کووید19 در کشور به 3۴1 هزار و 70 نفر رسید.

لاری گفت: متاســفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، 1۶1 بیمار کووید19 جان خود را از دست 
دادند و مجموع جان باختگان این بیماری به 19 هزار و ۴9۲ نفر رسید.

وی افزود: خوشبختانه تا کنون ۲95 هزار و ۶30 نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 
ترخیص شده اند.

بــه گفته وی، 3911 نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شــدید این بیماری تحت 
مراقبت قرار دارند.

لاری ادامه داد: تا کنون دو میلیون و 83۶ هزار و ۲5۲ آزمایش تشخیص کووید19 در کشور 
انجام شده است.

وی درباره استانهای در وضعیت قرمز بیماری گفت: استانهای مازندران، تهران، قم، گلستان، 
خراســان شمالی، اردبیل، اصفهان، البرز، خراسان رضوی، کرمان، سمنان، آذربایجان شرقی، 

مرکزی، یزد و گیلان در وضعیت قرمز قرار دارند.
لاری گفت: همچنین استان های فارس، ایلام، لرستان، هرمزگان، زنجان، قزوین، آذربایجان 
غربی، بوشهر، همدان، چهارمحال و بختیاری و کهگیلویه و بویر احمد هم در وضعیت هشدار 

قرار دارند.
سخنگوی وزارت بهداشت همچنین در توضیح وضعیت استان هرمزگان گفت: در این استان 
خیز ضعیف بیماری را در اســفند ماه و خیز متوســط را در فروردین ماه سال جاری داشتیم و 
متاســفانه از نیمه دوم اردیبهشت شاهد خیز شدید در ابتلا و بستری ناشی از کرونا در اغلب 
شهرستانهای این استان هستیم؛ به طوری که در روزهای پایانی خردادماه تعداد موارد ابتلا و 

بستری در این استان به بیشترین میزان خود از زمان شیوع بیماری رسید.
وی ادامه داد: با همکاری مردم در رعایت پروتکلهای بهداشتی، تلاش کادر بهداشت و درمان 
و حمایت ســتاد استانی، از هفته اول تیر ماه نمودار ابتلا و بستری در این استان روند نزولی 
به خود گرفته، اما علیرغم این روند کاهشــی، در برخی شهرســتانهای استان وضعیت شیوع 
بیماری همچنان حســاس و شکننده اســت؛ به طوری که در هفته گذشته دو شهرستان به 
شهرســتانهای در وضعیت قرمز آن اضافه شد و به این ترتیب در حال حاضر پنج شهرستان 
کیش، پارســیان، جاسک، قشــم و میناب در وضعیت قرمز بیماری هستند و بندرلنگه نیز در 

وضعیت هشدار قرار دارد.
وی همچنین گفت: تنها نقطه ســبز کشور و بدون بیماری کرونا در جزیره ابوموسی بود که 

متاسفانه در هفته گذشته به نقطه زرد یعنی با خطر متوسط بیماری تبدیل شد.
لاری ادامه داد: میانگین اســتفاده از ماســک در استان هرمزگان بیش از 87  درصد است و 
بیشترین میزان رعایت پروتکلهای بهداشتی در بیمارستانها و داروخانه ها و کمترین میزان آن 
در پایانه های مسافری درون شهری و آرامستانها است. درخواست داریم تا هموطنان در این 
اســتان با اهتمام بیشــتر در رعایت پروتکل ها و استفاده جدی تر و از ماسک را داشته باشند 
تا به این ترتیب تداوم روند کاهشی در موارد ابتلا و بستری و نهایتا خروج شهرستانهای این 

استان از وضعیت قرمز و هشدار را شاهد باشیم.
وی همچنین از هموطنان خواســت تا از هر گونه سفر غیرضروری به ویژه به شهرستانهای 

قرمز این استان خودداری کنند.
ســخنگوی وزارت بهداشت ضمن خداقوت به کادر بهداشــت و درمان و جهادگران عرصه 
ســلامت که متحمل زحمات و ســختی هــای فراوانــی در خط مقدم مبــارزه با ویروس 
کرونا هســتند، گفت: مطمئنا رشــادت های این عزیزان در تاریخ مرز و بوم کشــور ماندگار 
خواهــد بــود و امیدواریم با رعایت اصول ســه گانــه فاصله گذاری اجتماعی، شســت و 
 شــوی مرتب دستها و استفاده از ماســک شاهد شکســت زنجیره انتقال بیماری در کشور 

باشیم.

پیش فروش واکسن کرونا چطور شیوه جدید 
کلاهبرداری شد؟

رییس پلیس فتای تهران بزرگ نسبت به کلاهبرداری و تهدید سلامت شهروندان در پوشش 
آگهی های فروش دارو یا واکسن کرونا هشدار داد.

ایســنا نوشت: سرهنگ داوود معظمی گودرزی با اشــاره به انتشار برخی آگهی ها در فضای 
مجازی با موضوع پیش فروش واکســن کرونا یا فروش داروهــای آن گفت: به طورکلی و 
همانطور که بارها گفته و تاکید شده است، فروش هرگونه دارو در فضای مجازی ممنوع بوده 

و با عاملان آن برابر قانون برخورد خواهد شد.
وی ادامه داد: از زمان شیوع ویروس کرونا نیز متاسفانه در مواردی شاهد آن بودیم که افراد 
ســودجو با انتشار آگهی در فضای مجازی ادعای فروش داروهای مربوط به کرونا را داشتند 
که این افراد از سوی پلیس شناسایی و دستگیر شده و در بازجویی از آنان مشخص شده که 
یا دارویشان تقلبی و جعلی بوده یا اینکه اصلا دارویی در کار نبوده و صرفا به قصد سودجویی 

و کلاهبرداری دست به چنین اقدامی زده اند.
رییس پلیس فتای تهران بزرگ اضافه کرد: اخیرا نیز با توجه به حساســیت افکار عمومی و 
خبرهایی که در مورد واکســن کرونا منتشــر شده این احتمال وجود دارد که افراد سودجو در 
پوشش پیش فروش واکسن یا فروش آن قصد کلاهبرداری از مردم را داشته باشند که لازم 

است شهروندان هوشیار باشند و البته پلیس نیز با چنین مواردی برخورد خواهد کرد.
گودرزی با بیان اینکه تیم های رصد پلیس فتا چنین مواردی را رصد کرده و با هرگونه موارد 
تخلف برخورد خواهند کرد، گفت: هشــدار ما به شهروندان این است که به هیچ عنوان اقدام 
به خرید دارو از فضای مجازی نکنند چرا که چنین اقدامی غیرقانون است. از طرف دیگر اگر 
با چنین آگهی هایی روبه رو شدند به هیچ عنوان فریب آن را نخورند چرا که یا داروی بی اثر و 
تاریخ مصرف گذشته به دستشان می رسد که احتمال مسمومیت با آن نیز وجود دارد، یا اینکه 

اصلا دارویی وجود ندارد و آگهی برای کلاهبرداری منتشر شده است.
رییس پلیس فتای تهران بزرگ از شــهروندان خواست که در صورت مشاهده چنین مواردی 

مراتب را به پلیس فتا اطلاع دهند.

اخبار کرونایی

گفت وگوی »صبح امروز« در رابطه با اظهار نظر
 یک نماینده مجلس در رابطه با تاثیر فضای مجازی
 بر افزایش سقط جنین؛ 

نگاه تک علیتی
 به مسائل 
اجتماعی خطای 
بزرگی است

براساس جدیدترین آماری که در سال 9۶، 
توسط محمدباقر لاریجانی، معاون آموزشی 
وزیر بهداشــت اعلام شده ســالانه »بین 
300 تا 500 هزار« سقط جنین غیرقانونی 
در کشورمان انجام می شــود؛ یعنی طبق 
آمار رسمی وزارت بهداشت، هر روز 1000 
جنین در کشورمان توســط والدین کشته 
می شوند که تنها حدود 10 مورد آن قانونی 
اســت. چنین داده هایی نشان می دهد که 
۲0 برابر بیشتر از فوتی های ناشی از سوانح 

رانندگی، سقط جنین داریم.
بر همین اساس حسینعلی حاجی دلیگانی، 
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی 
در رابطــه با چرایی افزایش پدیده ســقط 
جنین در کشــور مطرح کــرده که وقوع 
ســالانه ۴50 هزار ســقط جنین در کشور 
ناشــی از آســیب های فرهنگی در فضای 
مجازی اســت. وی بیان کرده »80 درصد 
از پهنای بانــد اینترنت کشــور در اختیار 
خارجی هاســت، که این مسأله آسیب های 
فرهنگی فراوانی را برای ما به همراه داشته 
اســت؛ بنابراین حضور گسترده خارجی ها 
در فضــای اینترنت کشــور آســیب های 
جدی فراوانی را به ویژه در حوزه مســائل 
خانوادگــی، بحث فرزندآوری و ... داشــته 

است«. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« پرســش 
اینجاســت آیا وجود چنین آسیب اجتماعی 
در کشــور و افزایش آن در سال های اخیر 
تنها به دلیــل فضای مجازی و مســائل 
فرهنگــی موجــود در جامعه اســت؟ اگر 
بخواهیم دیدگاه آقــای حاجی دلیگانی را 
بپذیریم؛ بنابراین باید با رجوع به گذشــته 
پیــش از وجود فضای مجازی اثری از این 
دست از مســائل اجتماعی در جامعه وجود 
نداشته باشد، این درحالی است که براساس 
آمارها در ســال 137۴ وزارت بهداشــت 
اعلام کرده 80 هزار ســقط  جنین در سال 
داریم؛ یعنی حــدود ۲۲0 جنین در هر روز 

سقط می شدند.
در همین راســتا با حســین اکبری، استاد 
دانشگاه  پژوهشگری  اجتماعی  گروه علوم 
فردوسی مشهد گفت وگو کردیم تا چرایی 
و علل افزایش ســقط جنین در سال های 
اخیر را در کشــور جویا شویم و برای این 
پرسش پاسخی بیابیم که چرا افرادی چون 
نماینــدگان مجلس به ارائــه چنین اظهار 
نظراتی در رابطه با آســیب های اجتماعی 
موجود در جامعه که عللی چند بعدی دارند، 

می پردازند.
8 هزار سقط قانونی در کشور به صورت 

سالیانه
اکبــری با بیــان اینکه »به ســقط جنین 
باید از دو جنبه نگریســته شــود؛ جنبه ای 
پزشکی و جسمی است؛ چراکه یکسری از 
موارد ســقط با مجوز پزشکی قانونی انجام 
می شود و براساس آمارهای موجود سالیانه 
حدود 8 هزار سقط پزشــکی و قانونی در 
کشــور رخ می دهد« تشریح کرد: در رابطه 

با ســقط جنین های غیرقانونی آمار دقیقی 
در کشــور وجود ندارد؛ آمارهایی که مطرح 
می شود نیز عموماً تخمین هایی هستند که 
از طریق محاســبه میزان فروش داروهای 
مرتبط با ســقط جنین زده می شــود. این 
آمارها نیز مبنای دقیقی ندارند؛ یعنی ارائه 
داده هایــی مبنی بر وجود حــدود ۴00 یا 
500 هزار سقط جنین غیرقانونی در کشور، 
آمارهای تخمینی هســتند و مبنای چندان 

دقیقی ندارند.
وی خاطرنشــان کرد: اگــر بخواهیم همه 
این تخمین هــا را بپذیریم بــه عدد قابل 
ملاحظه ای در مورد سقط جنین غیرقانونی 
می رســیم؛ درنتیجه با طیف وسیعی از این 
پدیده مواجه هستیم که ماهیت آن از امری 

پزشــکی به امری اجتماعی تبدیل شــده 
است. تبدیل شدن سقط به امری اجتماعی 
بیانگــر این موضوع اســت کــه عوامل 
تأثیرگذار در گرایش افراد به ســقط جنین 
دیگر مسائل پزشکی نیستند، بلکه عوامل 
اقتصادی، اجتماعــی و فرهنگی گوناگونی 
منجــر به وقــوع چنین آســیب اجتماعی 

می شوند.
احتمال سقط جنین در خانواده های 

پُرجمعیت بالاتر است  
این اســتاد دانشــگاه با توضیح اینکه سه 
دســته عامل به شــدت بر مســأله سقط 
جنین  غیرقانونی تأثیرگذار هســتند؛ دسته 
نخســت عامل اقتصادی اســت که باعث 
می شود زمانی که افراد دچار بارداری های 

ناخواســته شــوند گرایش به سقط جنین  
غیرقانونی داشته باشند. این موضوع بیشتر 
در خانواده هــای دارای فرزند با تعداد بالا 
اســت یا خانواده هایی که به دلایلی امکان 

اقتصادی داشتن فرزند بیشتر را ندارند.
بارداری های ناخواسته در دوران عقد، از 

عوامل افزایش سقط جنین  
اکبری افــزود: مســائل اجتماعی از دیگر 
عوامــل تأثیرگذار در رابطه با این آســیب 
اجتماعــی اســت که از نظر مــن اهمیت 
بیشــتری دارند. درواقع بایســتی پیش از 
مســأله ســقط جنین به بارداری ناخواسته 
و عواملــی که منجر به ایجاد بارداری های 
از  ناخواســته می شــود، پرداخــت. یکی 
شرایطی که منجر به گرایش افراد به سقط 
جنیــن غیرقانونی می شــود، بارداری های 
ناخواســته در دوران عقد اســت. براساس 
ســنت ها و مسائل اجتماعی و فرهنگی که 
در جامعه ما وجــود دارد عموماً باداری در 
دوران عقد، مورد پذیرش نیســت و از آنجا 
که این مسأله برای ازدواج و وارد شدن به 
زندگی متأهلی فشار وارد می کند منجر به 
گرایش برخی برای اقدام به ســقط جنین 

می  شود.
میزان بارداری ناخواسته در دوران عقد 

زیاد است 
این پژوهشــگر اجتماعی خاطرنشان کرد: 
بررسی های صورت گرفته میزان  براساس 
این پدیده زیاد است؛ زیرا به دلیل تغییراتی 
کــه در حوزه فرهنگــی در جامعه رخ داده 
و منجر به تســهیل روابط شــده، میزان 
بارداری هــای ناخواســته در دوران عقد را 
افزایش داده اســت. درواقع زوجینی که در 
دوران عقد دچار بارداری ناخواسته می شوند 
و امکان ورود ســریع به زندگی مســتقل 
زناشــویی را ندارند، احتمال سقط جنین در 

میان آن ها افزایش پیدا می کند. 
افزایش روابط جنسی خارج از چارچوب 
خانواده در سال های اخیر؛ عاملی برای 

بالارفتن آمار سقط جنین
اکبری با بیان اینکه »روابط جنســی خارج 
از چارچوب یکی دیگر از مواردی است که 
افزایش  را  ناخواســته  بارداری های  میزان 
می دهــد« بیان کــرد: تحقیقات نشــان 
می دهد که حدود 1۴ میلیون جوان ازدواج 
نکرده در کشور وجود دارد همچنین با تغییر 
الگوهای رفتاری، روابط جنســی بین افراد 
در سال های اخیر افزایش پیدا کرده است. 
قاعدتاً اگر روابط جنسی خارج از چارچوب 
خانواده افزایش یابد می توان انتظار داشت 
که میزان بارداری های ناخواسته نیز بیشتر 
شــود و به دنبال آن میزان سقط جنین  نیز 

افزایش یابد.
این اســتاد دانشــگاه با اشــاره به عوامل 
تأثیرگذار در وقوع ســقط جنین غیرقانونی 
تصریح کرد: زمانی که ســقط جنین را به 
محســوب  اجتماعی  آســیب  یک  عنوان 
می کنیم باید آسیب های اجتماعی تأثیرگذار 
در آن را نیــز مورد بررســی قــرار دهیم؛ 

بنابراین زمانی که روابط جنســی خارج از 
چارچوب خانواده در حال افزایش است باید 
این انتظار را داشته باشیم که میزان سقط 
جنین نیز بیشتر شود؛ چراکه این مسائل با 

یکدیگر مرتبط هستند.
میزان بالای بارداری ناخواسته در میان 

زنان تن فروش
وی ادامه داد: مســأله دیگری که در رابطه 
با این پدیده تأثیرگذار اســت موضوع زنان 
معتاد و زنان آسیب دیده اجتماعی است. در 
ایــن طیف از زنانی که مجبور هســتند بنا 
به دلایلی اقدام به تن فروشــی کنند میزان 
بارداری ناخواســته و به دنبال آن ســقط 
جنین بالا اســت. به طــور کل باید توجه 
داشــت زمانی که این دسته از آسیب ها در 
جامعه میزان بالایی داشــته باشد افزایش 

سقط جنین قابل انتظار است.
اکبری در پاســخ به این پرسش که فقدان 
آمار دقیق در مورد ســقط جنین  غیرقانونی 
می تواند چه تبعاتــی را در بلند مدت برای 
جامعه به همراه داشــته باشد؟ گفت: نبود 
آمارهای دقیق ســقط جنیــن غیرقانونی 
تنها مشــکل کشور ما نیســت، درواقع در 
از کشورهای غربی-کشورهایی که  برخی 
ســقط جنین در آن غیرقانونی است- این 
آمار وجود نــدارد؛ چراکه عمدتاً به صورت 
زیرزمینی انجام می شــود. نکته اینجاست 
هر چه در این مورد شــفافیت وجود داشته 
باشــد یا راه هایی که براســاس آن بتوان 
تخمین هــای دقیقتری در ایــن رابطه زد، 
برای تدوین برنامه های پیشــگیری از این 
آســیب اجتماعی و عملیاتــی کردن این 

برنامه ها تأثیر بیشتری داشته باشد.
حل مشکل نرخ رشد جمعیت با 

جلوگیری از سقط جنین
وی در رابطــه با پیامدهای ســقط جنین 
غیرقانونی اظهار کرد: براســاس مطالعات 
انجام شــده یکی از پیامدهایی که ســقط 
بر زنــان وارد می کند به ویژه زمانی که به 
صورت غیرقانونی و در مراکز غیربهداشتی 
باشــد بروز انواع مشکلات جسمی و نوعی 
از عوارض روحی و روانی مانند افسردگی، 
اضطــراب و عذاب وجدان اســت. افزون 
بر عوارض فردی این آســیب، یکســری 
عوارض کلــی در جامعه ایجاد می کند. در 
واقع ســقط جنین به معنای این است که 
جامعه از وجود فردی را که می توانســته به 

دنیا بیاید محروم می شود.
اکبری بــا بیان اینکه »اگــر بتوان میزان 
ســقط جنین  هایی که گزارش می شــود را 
کنترل کرد تقریباً مشــکل رشــد جمعیتی 
کشــور تا حد زیــادی رفع خواهد شــد. 
درواقع جلوگیری از ســقط جنین می تواند 
به افزایش بــاروری در جامعه کمک کند« 
ناخواسته ای  بارداری های  بتوان  اگر  گفت: 
که در چارچوب خانــواده و در یک رابطه 
سالم جنسی شــکل می گیرد را حفظ کرد 
به رشــد جمعیت کمک زیادی خواهد شد 
همچنیــن می توان مانــع از بروز عوارض 

جسمی و روحی برای افراد شد.
استان هایی که با فقر شهری و اقتصادی 

روبه رو هستند، میزان سقط جنین 
بیشتری را تجربه می کنند

این اســتاد دانشگاه با اشــاره به وضعیت 
خراســان رضوی در زمینه ســقط جنین 
تشــریح کرد: باید توجه داشــت می توان 
براســاس وضعیت اقتصــادی و اجتماعی 
افراد و همچنین وجود دیگر آســیب های 
با مســأله ســقط جنین  اجتماعی مرتبط 
در جامعــه پیش بینی کرد در اســتان هایی 
که میزان آســیب های اجتماعی چون فقر 
شــهری، فقر اقتصادی و... بالاتر اســت 
درصد ســقط جنین نیز در این اســتان ها 
بیشــتر باشد؛ چراکه مســائل اجتماعی به 
صورت سیستمی با یکدیگر مرتبط هستند 
و در ارتباط با هــم افزایش یا کاهش پیدا 
می کنند. از انجا که به صورت شــبکه ای با 
پیش بینی  می توان  هستند  مرتبط  یکدیگر 
کرد در اســتان هایی که میزان آسیب های 
اجتماعی بالا اســت میزان سقط جنین نیز 

بالا باشد.
کاهش ازدواج در جامعه به معنای کم 

شدن روابط جنسی نیست
این پژوهشــگر اجتماعی در پاسخ به این 
پرسش که آیا کاهش ازدواج می تواند منجر 
به افزایش موارد سقط جنین غیرقانونی در 
جامعه شود؟ بیان کرد: بحث کاهش ازدواج 
به معنای کاهش روابط جنسی نیست، بلکه 
به معنای کاهش تنظیم روابط جنســی در 
چارچوب خانواده اســت؛ بنابراین تعدادی 
از افــرادی کــه امــکان ازدواج ندارند از 
چارچوب های دیگری برای برآورده کردن 
نیازهای جنسی خود اســتفاده می کنند. با 

وجود چنین شــرایطی می توان این انتظار 
را داشــت زمانی کــه تعداد افــرادی که 
در ســن ازدواج هســتند اما امکان ازدواج 
را ندارنــد، افزایش یابد بخشــی از آن ها 
اقــدام به برقراری روابط جنســی خارج از 
چارچوب  خانواده انجــام  دهند. زمانی که 
روابط خــارج از چارچوب خانواده بیشــتر 
شود احتمال بارداری های ناخواسته در این 
روابط بیشتر می شــود. در این راستا یکی 
از پیش بینی هایی کــه می تواند به تخمین 
میزان ســقط جنین های غیرقانونی کمک 
کند تعداد جوان هایی اســت که در آستانه 

ازدواج هستند.
نگاه تک علیتی به مسائل اجتماعی 

خطای بزرگی است
 وی در رابطه با اظهار نظر حاجی دلیگانی 
در مورد اینکه فضای مجازی، عاملی برای 
افزایش سقط جنین در جامعه است، توضیح 
داد: باید بدانیم نگاه تک علیتی به مسائل 
اجتماعی، خطای بزرگی اســت. مســائل 
اجتماعی تک علیتی نیســتند که بخواهیم 
آن هــا را تنها به یک عامــل تقلیل دهیم، 
بلکه مجموعه ای از عوامل در کنار هم بوده 
و ترکیب می شــوند و بر همین مبنا منجر 
به بروز پدیده ای اجتماعی می شــوند. شاید 
تفاوت پدیده هــای اجتماعی با پدیده های 
فیزیکی در همین پیچیده بودن آن ها است. 
زمانی که در مــورد پدیده های موجود در 
جامعه صحبت می کنیم درواقع با سیستمی 
اجتماعی پیچیده روبه رو هســتیم؛ بنابراین 
را خیلی  اجتماعی  پدیده هــای  نمی توانیم 

ساده به یک یا دو عامل تقلیل دهیم.
وجود نمایندگانی با دیدگاهی غیرعلمی 
منجر به تصویب برنامه هایی غیرعلمی 

می شود
وی افزود: حــوزه قانون گــذاری یکی از 
بخش های بســیار مهم در کشــور است 
بخشی که باید بتواند مصوبات و برنامه هایی 
را بــرای کنتــرل و کاهش آســیب های 
اجتماعــی ارائــه دهد. وجود افــرادی در 
مجلس شــورای اســلامی بــا دیدگاهی 
غیرعلمــی و تقلیل گرایانه منجر می شــود 
که برنامه هایی ناقص، ناکارآمد، غیرعلمی 

و غیرکاربردی برای کنترل با آســیب های 
اجتماعی به تصویب برســد، شاید یکی از 
دلایلی که منجر به شکســت بســیاری از 
برنامه های مربوط به آسیب های اجتماعی 
در جامعه می شــود همین مسأله باشد.وی 
در پاســخ به این پرســش که آیا فضای 
مجــازی واقعاً می تواند منجــر به افزایش 
افراد به آسیب های اجتماعی شود  گرایش 
گفت: اگــر بخواهیم مطرح کنیم که علت 
ســقط جنین یا تنها علت وقوع این پدیده 
فضای مجازی است؛ بنابراین نباید در 10 
ســال پیش که فضای مجازی نبود سقط 
جنین وجود داشــته باشــد در صورتی که 
سقط جنین طی ســالیان گذشته با همین 
میزان شــدت و ضعف وجود داشته است. 
درواقع بیان چنین نظراتی به معنای وجود 
نگاه تک علیتی اســت. ما باید بین عوامل 
تثبیت کننــده و عوامــل ایجادکننده یک 
آســیب اجتماعی تمایز قائل شویم. از نظر 
من می توان فضای مجــازی را به عنوان 
یک عامل تشــدیدکننده در رابطه با آسیب 

اجتماعی در نظر گرفت.
اکبری افــزود: باید توجه داشــت فضای 
مجازی تعاملات میان افراد برای برقراری 
روابط را تسهیل کرده یا دسترسی به برخی 
از داروهای ســقط جنیــن را راحتتر کرده 
اســت. درواقع فضای مجازی دسترسی ها 

را تســهیل بخشیده اســت، اما باید توجه 
داشت چنین وضعیتی به معنای این نیست 
که اگر فضای مجازی وجود نداشــت افراد 
دیگر داروی ســقط جنین تهیه نمی کنند. 
فضــای مجازی بیشــتر به عنــوان یک 
عامل تشدیدکننده است، اما عوامل اصلی 
ایجادکننده این پدیده اجتماعی، اختلالاتی 
اســت که در تنظیم روابط جنسی افراد به 
وجود می آید اینکه افراد نمی توانند به موقع 
ازدواج کنند و مشکلات اقتصادی، فقر و... 

وجود دارد.
نبود عزم راسخ برای ارائه آموزش های 

لازم در زمینه بارداری ها
این اســتاد دانشــگاه در رابطه با آموزش 
از  پیشــگیری  بــرای  مربــوط  مســائل 
بارداری های ناخواســته خاطرنشــان کرد: 
حکومــت باید مســیر ارائــه آموزش های 
درست به افراد برای پیشگیری از این دسته 
از آسیب های اجتماعی را طی کند؛ چراکه 
جزو الزامات جامعه محســوب می شود، اما 
اینکه آیا ســاختار سیاسی کشور ما در حال 
حاضر عزمــی برای ورود بــه این نوع از 
مسائل دارد یا خیر تجربه نشان داده است 
عــزم چندانی برای ورود به این دســته از 
حوزه ها و مســائل وجود ندارد و همین امر 

باعث تشدید این آسیب ها شود.
فقدان حمایت های دولتی از بارداری های 

ناخواسته
وی افزود: درواقع با آموزش های درســت 
می توان جلوی میزان زیادی از ســقط های 
غیرقانونــی را گرفت. باید توجه داشــت 
کشــورهای غربی چون آلمان یا فرانســه 
بارداری های  برای  برنامه های مشــخصی 
ناخواسته حتی در ســنین زیر سن قانونی 
دارند؛ یعنی زمانی که فردی دچار بارداری 
ناخواسته شــود دولت از این افراد حمایت 
می کنــد تا فرزند خود را بــه دنیا آورد، اما 
در کشور ما هیچ نوع برنامه  حمایتی برای 
فرزندآوری افراد حتی بارداری هایی که در 
چارچوب خانواده رخ می دهد، وجود ندارد. 
ما نیازمند برنامه های حمایتی قوی در این 
زمینه هســتیم تا به افراد این اطمینان را 
بدهد که اگر دچار بارداری های ناخواســته 
شدند سیستمی وجود دارد تا حمایت هایی 
حداقلــی از آن ها برای حفــظ جنین خود 

داشته باشد.
افزایش میزان سقط جنین در آینده

این اســتاد دانشــگاه با بیــان اینکه »تا 
زمانی که ســطح کلان جامعــه ما به این 
رویکرد نرســد که بایســتی بــا برنامه ای 
صحیح یکســری از تابوها را شکســت و 
سیاست گذاری های لازم در این زمینه ارائه 
داد با این دســته از پدیده هــای اجتماعی 
روبــه رو خواهیم بود« گفت: پیش بینی من 
این اســت که در آینده با میزان بیشتری از 
ســقط جنین غیرقانونی مواجه خواهیم بود 
به دلیل وجود طیف زیادی که در ســنین 
جوانی قرار داشــته و امکان ازدواج ندارند. 
کنترل این پدیده بســتگی به این دارد که 
سیاست گذاران ما عزمی برای ورود به این 
مسأله داشته باشند که به نظر می رسد فعلا 

چنین عزمی وجود ندارد.
وی در پاسخ به این پرسش که به نظر شما 
مجلس یازدهــم می تواند همچون مجلس 
دهــم طرح هایی حمایتی از خانواده را ارائه 
دهد، بیان کرد: یک برنامه مناسب در حوزه 
ازدواج یــا طرحی در رابطه بــا حمایت از 
باروری و فرزندآوری می تواند این آسیب را 
کاهش دهد. درواقع با توجه به گرایش های 
ســنتی که در مجلس یازدهم حاکم است 
احتمالًا برنامه هایــی در حمایت از خانواده 
ارائه شود که اگر بتوانند چنین طرح هایی را 
در چارچوب نظام ارزشی خود تصویب کنند 
تا حدی می تواننــد کمک کننده در کاهش 

این مسأله باشند.

آمارهایی که مطرح 

می شود نیز عموماً تخمین هایی 

هستند که از طریق محاسبه 

میزان فروش داروهای مرتبط 

با سقط جنین زده می شود. این 

آمارها نیز مبنای دقیقی ندارند؛ 

یعنی ارائه داده هایی مبنی بر 

وجود حدود 400 یا 500 هزار 

سقط جنین غیرقانونی در کشور، 

آمارهای تخمینی هستند و مبنای 

چندان دقیقی ندارند

یکی از شرایطی که منجر 
به گرایش افراد به سقط جنین 
غیرقانونی می شود، بارداری های 
ناخواسته در دوران عقد است. 
براساس سنت ها و مسائل 
اجتماعی و فرهنگی که در جامعه 
ما وجود دارد عموماً باداری در 
دوران عقد، مورد پذیرش نیست 
و از آنجا که این مسأله برای 
ازدواج و وارد شدن به زندگی 
متأهلی فشار وارد می کند منجر 
به گرایش برخی برای اقدام به 
سقط جنین می  شود

حوزه قانون گذاری 
یکی از بخش های بسیار مهم 
در کشور است بخشی که باید 
بتواند مصوبات و برنامه هایی را 
برای کنترل و کاهش آسیب های 
اجتماعی ارائه دهد. وجود 
افرادی در مجلس شورای 
اسلامی با دیدگاهی غیرعلمی 
و تقلیل گرایانه منجر می شود که 
برنامه هایی ناقص، ناکارآمد، 
غیرعلمی و غیرکاربردی برای 
کنترل با آسیب های اجتماعی 
به تصویب برسد، شاید یکی 
از دلایلی که منجر به شکست 
بسیاری از برنامه های مربوط به 
آسیب های اجتماعی در جامعه 
می شود همین مسأله باشد

اگر بتوان 

بارداری های ناخواسته ای 

که در چارچوب خانواده و 

در یک رابطه سالم جنسی 

شکل می گیرد را حفظ 

کرد به رشد جمعیت کمک 

زیادی خواهد شد همچنین 

می توان مانع از بروز 

عوارض جسمی و روحی 

برای افراد شد
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مجلس حامی نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور خواهد بود

نماینده مردم مشــهد و کلات در 
مجلس شورای اسلامی بر حمایت 
برای رفع  مجلس شورای اسلامی 
مشکلات قانونی و بودجه ای نهاد 
تاکید  کشور  عمومی  کتابخانه های 

کرد.
به گــزارش روزنامه» صبح امروز« 
و بــه نقل از روابــط عمومی اداره 
کل کتابخانه های عمومی خراسان 
رضوی، جــواد قدوســی کریمی، 

نماینده مردم مشــهد و کلات در مجلس شورای اســلامی با حجت الاسلام علی اکبر 
سبزیان، مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی دیدار کرد.

مدیرکل کتابخانه های عمومی خراسان رضوی در این دیدار با ارئه گزارشی از وضعیت، 
جایگاه و برنامه های متنوع فرهنگی و اجتماعی کتابخانه های عمومی اســتان و شــهر 
مشــهد به کارکرد کتابخانه های عمومی به عنــوان جایگاهی برای رجوع مردم و رفع 

نیازهای اطلاعاتی، علمی، آموزشی و فرهنگی و اجتماعی جامعه اشاره کرد.
حجت الاســلام علی اکبر ســبزیان ادامه داد: در حال حاضر کتابخانه های عمومی به 
عنوان دانشــگاه مردم در نقاط مختلف اســتان به ارائه خدمت مشغول هستند و نقش 
مهمی در توســعه فرهنگی جامعه ایفا می کنند.وی ادامه داد: متاســفانه با تمام همت 
و تلاشــی که در مجموعه کتابخانه های عمومی انجام می شــود، ولی این مجموعه با 
مشــکلات قانونی و بودجه ای مواجه است و این مشــکلات لزوم همراهی و حمایت 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی را در خانه ملت بیش از پیش کرده است.مدیرکل 
کتابخانه های عمومی خراســان رضوی از راه اندازی کتابخانه های سیار، پیگیری اتمام 
۲8پروژه نیمه تمام، برگزاری دهمین جشــنواره کتابخوانی رضوی و حفظ ارتباط موثر 
و مســتمر با اعضای کتابخانه ها و علاقه مندان به کتاب خوانی در شرایط خاص امروز 
جامعه با توجه به شــیوع ویروس کرونا از جمله فعالیت های ســال جاری در اداره کل 

کتابخانه های عمومی استان یاد کرد.
جواد کریمی قدوســی، نماینده مردم مشهد و کلات نیز در مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به ارتباط و حضور دائمی خود در محیط کتابخانه های عمومی از کودکی تاکنون 
گفت: از ســال های ابتدایی تحصیل  همواره حضــور در کتابخانه یکی از فعالیت های 
ثابت من بوده است و بســیاری از خاطرات خوب گذشته مربوط به کتابخانه و مطالعه 

کتاب های متنوع است.
وی توجــه به کتابخانه های عمومی را توجه به فرهنگ کشــور عنــوان کرد و ادامه 
داد: مجلس شــورای اســلامی توجه به فرهنگ و هنر کشــور را وظیفه خود می داند 
و از هرگونــه و طرح و لایحه ای که به تقویت زیرســاخت های فرهنگی و انســجام 

سازمان های فرهنگی منجر شود، حمایت خواهد کرد.
در این جلسه مرتضی کرباسی، دبیر مجمع خیرین توسعه کتابخانه ها و ترویج کتابخوانی 

خراسان رضوی نیز حضور داشت.

عروسک مشهور آنابل از موزه فرار کرد؟
 شــایعه فرار عروسک تسخیرشده 
»آنابــل« از موزه ای در آمریکا روز 
جمعه در فضای مجازی پخش شد 
و برخی کاربران فضای مجازی به 
شوخی نوشــتند که این عروسک 
فرار کرده است. شــایعه ای که از 
ترجمه نادرســت یک مصاحبه به 

زبان چینی شروع شد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« 
و به نقل از روزنامه انگلیسی سان، 

روز جمعه شایعه ای مبنی بر فرار عروسک معروف آنابل از موزه وارن اوکالت در آمریکا 
در بین کاربران شــبکه های اجتماعی پخش شد. این شــایعه از ترجمه اشتباه یکی از 
کاربران چینی یوتیوب به نام های تک شروع شد.ماجرا از این قرار بود که آنابل والیس 
هنرپیشه 35 ساله انگلیسی که به بازی در سریال پیکی بلایندرز و فیلم آنابل )۲01۴) 
شــناخته می شود، در یک مصاحبه گفت در فیلم مومیایی)۲017( توانسته همبازی خود 

تام کروز را متقاعد کند در یک صحنه کنار هم بدوند.  
در ترجمه اشــتباه های تک از این مصاحبه به زبان چینی، داستان به »آنابل فرار کرد« 
)Annabelle escaped( تغییر داده شــد و شایعات را آغاز کرد. این خبر بین کاربران 
توییتر دســت به دست شده و توییت های مختلفی با این مضمون منتشر شد. برخی از 
کاربران از این که این خبر حقیقت داشته باشد حسابی ترسیدند و برخی نیز در ساختگی 
بودن آن شکی نداشــتند.آنابل یک عروسک موقرمز و کودکانه بوده که گفته می شود 

توسط روح یک دختر جوان به اسم آنابل هیگینز تسخیر شده است.
این عروســک ترسناک به اد و لورن وارن تعلق دارد که از محققان و نویسندگان حوزه 
ماورالطبیعــه بودند. این زوج در ســال 1970 میلادی پس از آن که یک دانشــجوی 
پرســتاری به نام دانا مدعی شد آنابل تسخیر شده است، این عروسک را صاحب شدند. 
اد و لورن به این عروسک برچسب تسخیر شده زدند و آن را در ویترین موزه خانوادگی 
خود در ایالت کانکتیکات قرار دادند. این موزه در ســال ۲019 تعطیل شد و متعلقاتش 
هم اکنون در مالکیت تونی اســپرا داماد خانواده وارن اســت.تاکنون ســه فیلم آنابل 
)۲01۴( ، آنابل: خلقت )۲017)  و آنابل به خانه می آید )۲019( با اقتباس از داســتان 
این عروسک ساخته شــده اند.در فیلم معروف آنابل یک عروسک تسخیر شده بود که 
در واقعیت هم همچین عروســکی وجود دارد و در یکی از موزه ها و در شــرایط خاص 

نگهداری می شود.

معرفی شورای سیاست گذاری سی و 
ششمین جشنواره موسیقی فجر

مجید کیانی، حســن ریاحی، شاهین فرهت، نادر مشــایخی و محمد اله یاری اعضای 
شورای سیاســت گذاری سی و ششمین جشــنواره موسیقی فجر هســتند.به گزارش 
روزنامه»صبــح امروز« و به نقل از روابط عمومی معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، سید مجتبی حسینی معاون امور هنری در احکامی مجید کیانی، حسن 
ریاحی، شــاهین فرهت، نادر مشــایخی و محمد اله یاری )مدیرکل دفتر موســیقی( را 
به عنوان اعضای شورای سیاست گذاری سی و ششمین جشنواره موسیقی فجر منصوب 
کرد.در حکم معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی برای اعضای این 
شــورا آمده اســت:«با عنایت به بند ۲ فصل دوم آئین نامه جشــنواره موسیقی فجر و 
نظر به ســوابق علمی و تجربیات هنری جنابعالــی، به موجب این حکم به عنوان عضو 
شــورای سیاست گذاری سی و ششمین جشنواره موسیقی فجر منصوب می شوید. امید 
اســت همکاری صمیمی جنابعالی و ارائه راهکارهای مناسب در این شورا، موجب شود 
تا با بررســی و شناخت نقاط قوت و ضعف جشنواره، شــاهد ارتقای کمی و کیفی در 
این دوره باشــیم.«بر اساس اصلاحیه ای که تازگی در آیین نامه جشنواره موسیقی فجر 
صورت گرفت، شورای سیاست گذاری جشنواره متشکل از چهار هنرمند موسیقی، دبیر 
جشــنواره، مدیرکل دفتر موسیقی و معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اســت. دبیر جشنواره موســیقی فجر نیز در جلسه های شــورای سیاست گذاری تعیین 

می شود و به اعضای شورای اضافه می شود.

خبر

نمایشگاه »کرونا به وقت تهران« در خانه 
کاریکاتور ایران برپاست.

به گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از هنرآنلاین، نمایشــگاه »کرونا به وقت 
تهران« با آثاری از کاریکاتوریســت های 
ایرانــی و خارجی در خانه کاریکاتور ایران 
این  مجازی  نمایش  برپاســت. همچنین 
آثار در صفحه رســمی اینســتاگرام خانه 
کاریکاتور و اینســتاگرام مناطق ۲۲ گانه 
شهرداری و فرهنگسراها برگزار شده و هر 
روز یــک اثر از ایــن مجموعه به نمایش 

گذاشته می شود.
در این نمایشــگاه که با شــعار »همه ماسک می زنیم« شکل گرفته اســت، آثار هنرمندانی از کوبا، 
بنگلادش، اوکراین، جمهوری چک، ترکیه، اندونزی، برزیل، صربستان، کرواسی، چین، عراق و... به 
نمایش درآمده است. همچنین ندا تنهایی مقدم، محمدحبیبی، علیرضا ذاکری، حمید صوفی، محمود 

نظری و... شرکت کنندگان ایرانی این نمایشگاه هستند.
با توجه به نکات بهداشــتی که در رابطه با پیشــگیری از ابتلا به کرونا مطرح شده است، هنرمندان 
مختلف در آثار خود به موضوعاتی مانند لزوم استفاده از ماسک و رعایت فاصله اجتماعی پرداخته اند 
و نکات حاشیه ای مانند تنوع در ماسک ها، لزوم حفظ روحیه و شادابی مردم، تلاش کادر درمان برای 

مقابله با بیماری کرونا و... را مورد توجه قرار داده اند.
نمایشــگاه »کرونا به وقت تهران« تا ۲0 شــهریور در خانه کاریکاتور ایران برپاست. خانه کاریکاتور 

ایران در تهران، خیابان شریعتی، تقاطع همت، خیابان گل نبی غربی شماره ۴۴ قرار دارد.

نخستین جلسه شــورای تخصصی تولید 
انجمن ســینمای جوانان خراسان رضوی 
در سال 1399 بصورت آنلاین برگزار شد.
به  گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل 
از روابط  عمومی انجمن سینمای جوانان 
ایران، دومین جلســه شــورای تخصصی 
تولید خراسان رضوی روز جمعه  با حضور 
اعضای شــورای تولید اســتان خراسان 
رضوی، لیلا نقدی پــری، جواد علیزاده، 
محســن رمضان زاده، امیراطهر سهیلی و 
مهدی فرد قادری و سیدوحیدسیدحسینی، 
مدیر انجمن سینمای جوانان ایران خراسان 

رضــوی در نرم افزار ادوبی کانکت بصورت آنلاین برگزار شــد.در این جلســه، از میان 31 طرح و 
فیلمنامه ثبت شــده در پورتال تولید اســتان 10 فیلم و فیلمنامه از ده فیلم ساز مورد بررسی اعضای 
شــورای تولید اســتان قرار گرفت و ســپس فیلمسازان خراســانی به ارائه و دفاع از طرح های خود 

پرداختند. 
در این پیچینگ فیلمنامه های»کابوس« اثر ریحانه مرتضایی نیا، »رویا« اثر محمدرضا محمدی، »۲3 
کیلو گرم« اثر هادی شــیبانی، »زنی که ناپدید شد« اثر معصومه عسکری، »داستان یک رویا« اثر 
فرزین جیرانی، »جعل« اثر سجاد مشتاق، »ایرج و تورج« اثر نسیم سهیلی، »لایواستایل« اثر محمد 
برزویی، »مجلس شــبیه« اثر مهدی رمضانزاده و فیلم »فیل های ســفید« اثر جمیل عامل صادقی 
آثار حاضر در این جلسه بودند.گفتنی است نتایج ارزیابی فیلمنامه های حاضر در این جلسه به زودی 

به اطلاع فیلمسازان خواهد رسید. 
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عصریخبندان، شرک، کارخانه هیولاها و علیمردانی؛
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کارتون هـای  مانـدگار 
داشـتنی  دوسـت 
بودن، مزایـای زیادی 
دارد و اولیـن مزیت آن 
این اسـت کـه در حافظه 
شـنیداری کـودکان نقش 
و  بسـت  خواهـی 
ابرقهرمـان خیالی آنها در 
انیمیشـن ها  پسـتوی 
راوی  می شـوی. 
حـال  بـه  تـا  دیریـن«  »دیریـن  انیمیشـن 
صداپیشـه شـخصیت های کارتونـی زیـادی 
انیمیشـن های  بـه  می تـوان  کـه  بـوده 
کارکاگاه گجـت، بتمـن، کارخانـه هیولاهـا، 
پلنـگ صورتی، دیـو و دلبر، عصـر یخبندان، 

شرک، باب اسفنجی و... اشاره کرد.
محمدرضـا علیمردانـی، نام، چهـره و صدای 
شـناخته شـده ای اسـت. کسـی کـه عشـق 
کـه  بازی هایـی  امـا  داشـته،  بازیگـری  بـه 

بـا صدایـش انجـام مـی داده، او را به سـمت 
 11 متولـد  او  اسـت.  کشـانده  صداپیشـگی 
خـرداد سـال 1355 و فارغ التحصیـل رشـته 
کـه  اسـت  تهـران  آزاد  دانشـگاه  از  تئاتـر 
بازیگـری را بـه شـکل آکادمیـک آموختـه و 
در سـال 137۴ بـرای اولین بـار، روی صحنه 
تئاتـری بـه کارگردانـی حمیـد فـرخ نـژاد و 
دسـتیار کارگردانـی رامبد جوان رفته و رسـماً 

تئاتـر شده اسـت. وارد عرصـه 
فعالیـت در رشـته  و  بـه ورزش  علیمردانـی 
هـم  مدتـی  و  بـود  علاقه منـد  نیـز  ووشـو 
می کـرد.  بـازی  فوتبـال  حرفـه ای  بصـورت 
را  ورزش  خانـواده  مخالفـت  علـت  بـه  امـا 
خـودش،  گفتـه  بـه  اسـت.  گذاشـته  کنـار 
خانـواده اش کلا بـا همـه چیـز مخالـف بوده 
و بـا بازیگـری هـم میانـه  خوبی نداشـتند، تا 
اینکـه در سـال 7۶ بـدون اینکـه خانـواده را 
در جریـان بگـذارد، در سـریال »نـوروز 7۶« 
بـه کارگردانـی داریـوش کاردان و در کنـار 
هـادی  عباسـی،  هنرمندانـی چـون شـهاب 
کاظمـی و حمیـد گودرزی ایفـای نقش کرده 
اسـت. او هـم اکنـون مجـری برنامه«چهـل 
تیکـه« به تهیـه کنندگـی و کارگردانی الهام 
حاتمـی اسـت کـه از شـبکه نسـیم پخـش 

می شـود.
دو سال مسافرکشی کردم

محمدرضـا علیمردانـی ایـن هفتـه در برنامه 
»پنجشـنبه جمعـه« رادیو ایـران، مهمان بود 
و در گفتگـو بـا منصـور ضابطیـان در ارتبـاط 
بـا حـال و روز ایـن روزهایـش بیان کـرد: به 
دلیـل کرونـا نمی توانیـم دوسـتانمان را کـه 
می بینیـم، در آغـوش بگیریـم و این موضوع، 

دلتنگـی مـا را بیشـتر می کند.
ایـن صـدا پیشـه برجسـته در پاسـخ بـه این 
سـوال کـه آیـا تـا بـه حـال بـه لحظـه ای 
رسـیده اسـت که بخواهـد شـغلش را عوض 

کنـد، افـزود: نـه، بـه ایـن فکـر کـرده ام که 
در کنـار کارم کار دیگـری هم داشـته باشـم. 
کـه البتـه انجام هم دادم. اما پشـیمان شـدم 
و رهایـش کـردم. مـدت 8 مـاه در محیطـی 
کـردم.  کار  سـاعتی  صـورت  بـه  اداری 
آرشـیوی داشـت کـه آن را بـه مـن سـپرده 
بودنـد. بعـد دیـدم نمی توانـم وفق پیـدا کنم. 
هـر چنـد که تـا بعـد از ظهـر بـودم و بعد به 

کارهـای خـودم می رسـیدم. 
او ادامـه داد: بیـش از دو سـال بـه صـورت 
گاهـی  می کـردم.  مسافرکشـی  جـدی 
می دیدم مسـافر نیسـت و تمریـن می کردم. 
مونولـوگ می خوانـدم  داشـتم یـک  یکبـار 
مسـافر  یـک  هنـوز  کـه  نشـدم  متوجـه  و 
پیـاده نشـده اسـت. بنده خـدا ترسـید. گفتم 
ببخشـید مـن متوجـه شـما نشـدم داشـتم 
پیـاده  و  داد  را  کرایـه  می کـردم.  تمریـن 
شـد. هیـچ چیـزی نگفـت. چشـم هایـش 
داد:  توضیـح  بود.علیمردانـی  درشـت شـده 
گاهـی در راه چالـش درسـت می کـردم. بعد 
اینهـا شـروع می کردنـد بـه گفتگـو کـردن 
چـه  و  شـخصیت ها  چـه  می دیـدم  مـن  و 
تیپ هایـی بیـرون می زنـد. می دیـدم از هـر 
کسـی فاکتـوری بیـرون می آیـد که بـه درد 

می خـورد. بازیگـری 
به خاطر بیماری صدایم، ناامید می شدم 

علیمردانـی با اشـاره بـه اینکه یـک هفته ای 
می شـود فیلـم بـرداری »چهـل تکـه« تمام 
از شـبکه  تکـه  گفـت: چهـل  اسـت،  شـده 
نسـیم بـه جـای دورهمـی پخـش می شـود 
و فضـای نوسـتالوژی، خاطره بـازی، مهمان 
و گفتگـو داریـم. امـا برنامـه بـا سـری قبلی 
دو تفـاوت دارد. اول اینکـه مـا مهمان حاضر 
در اسـتودیو نداریـم. دوم هـم بخشـی به کار 
اضافـه کرده ایـم که محفل موسـیقی اسـت. 
بـا کسـانی گپ می زنیـم که خواننده هسـتند 

و دربـاره آثـار قدیمـی صحبـت می کنیـم که 
حسـن ختـام هـر برنامه می شـود.

کارتونـی سـالیوان در  صداپـردازِ شـخصیت 
کارخانـه هیولاهـا و دیگِـو درعصـر یخبندان 
در پاسـخ بـه اینکـه آیـا تـا بـه حـال بـا فرد 
دیگـری اشـتباه گرفتـه شـده اسـت یـا خیر، 
بیـان کـرد: بلـه. امـا فـرد سرشناسـی نبـوده 
اسـت کـه مـن را شـبیه او بدانند. دوسـتی یا 
فامیلـی بـوده کـه مـن را شـبیه می دانسـتند 
هـم  بـا  کـه  می کردنـد  اصـرار  گاهـی  و 
عکسـی  برایـم  یکبـار  کنیـم.  روبرویتـان 
فرسـتادند و گفتنـد ایـن شـبیه تـو هسـت. 
امـا خـودم هیـچ شـباهتی ندیـدم. دوسـتانم، 
همسـرم و دخترم گفتند کاملا شـبیه نیسـت.

علیمردانـی در پاسـخ بـه اینکـه تـا بـه حـال 
شـرایطی پیـش آمـده اسـت کـه از خـودش 
بـدش بیایـد، تصریـح کـرد: بلـه. بـاز ایـن 
بـه  می شـود.  گذشـته  بـه  مربـوط  هـم 
ناامیـد می شـدم و  خاطـر بیمـاری صدایـم، 
مـی زدم،  حـرف  و  می رفتـم  جایـی  وقتـی 
چـون  و  نمی دیـدم  خوبـی  واکنش هـای 
مسـخره و تحقیر می شـدم، غصـه می خوردم 
چـرا  می گفتـم  و  می آمـد  بـدم  خـودم  از  و 

نخـوری؟ غصـه  نمی توانـی 
باید بخشنده بود

صداپیشـه شـخصیت زنده یـاد تختی در فیلم 
سـینمایی تختـی افـزود: وقتـی کوچک تـر و 
بچـه ۶-7 سـاله بـودم، تنبیه بدنی می شـدم. 
گاهـی تنبیه هـا سـخت بـود. اینطـور دیکتـه 
شـده بـود کـه مـرد گریـه نمی کنـد. تـو که 
از درد گریـه  نیسـتی.  گریـه می کنـی مـرد 
شـماتت  را  خـودم  خـودم،  بعـد  می کـردم 
می کـردم کـه چـرا نمی توانی جلـوی خودت 

را بگیـری؟ 
کـه  شـاکرم  را  خـدا  گفـت:  پایـان  در  وی 
»خداونـد خـودش تـو را هدایـت می کنـد« 

بـرای من یـک دیدگاه اسـت. باید بخشـنده 
حـد  از  بیـش  کـه  کسـی  بـه  نسـبت  بـود 
سـختگیری کـرده اسـت و یـا بـه ناحـق تـو 
را آزار داده اسـت. جالـب اسـت بدانیـد کـه 
سـمت  بـه  داشـتم  دوسـت  همیشـه  مـن 
 کارهـای هنـری بـروم امـا همیشـه مخالفت 

می کردند.
ارتباط تعاملی با مخاطبان در پنجشنبه 

جمعه 
شـایان ذکر اسـت برنامه »پنجشـنبه جمعه« 
اولیـن برنامـه چنـد رسـانه ای رادیـو اسـت 
کـه بـه مـدت یـک سـاعت از رادیـو ایـران 
روی آنتـن مـی رود و عـلاوه بـر آنتـن زنده، 
بـرای فضـای مجـازی نیـز بـه تولیـد محتوا 
می پـردازد و بـه صـورت تعاملی بـا مخاطبان 
در ارتبـاط اسـت و هر هفته و در هر قسـمت 
همـراه   ضابطیـان  منصـور  بـا  شـنوندگان 

می شـوند.

 اینطور دیکته 
شده بود که مرد گریه 
نمی کند. تو که گریه 
می کنی مرد نیستی. 
از درد گریه می کردم 
بعد خودم، خودم را 
شماتت می کردم که چرا 
نمی توانی جلوی خودت 
را بگیری؟ 

 گاهی در راه چالش 

درست می کردم. بعد اینها 

شروع می کردند به گفتگو 

کردن و من می دیدم چه 

شخصیت ها و چه تیپ هایی 

بیرون می زند. می دیدم از 

هر کسی فاکتوری بیرون 

می آید که به درد بازیگری 

می خورد

چکناواریان برنده جایزه ویژه صلح ۲۰۲۰ 
جایزه ویژه کمیسیون »کتاب ها برای صلح سال ۲0۲0« 
به لوریس چکناواریان سفیر هنر برای صلح و سفیر صلح 

ایران اهدا خواهد شد.
بــه گــزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقــل از روابط 
عمومی و روابط بین الملل جشــنواره هنــر برای صلح، 
کمیسیون کتاب ها برای صلح، به اتفاق آرا، استاد لوریس 
چکناواریان را شایســته دریافت جایزه ویژه سال ۲0۲0 
این کمیســیون دانســتند و این جایزه 1۲ سپتامبر سال 

جاری به ایشان اهدا خواهد شد.
کمیسیون کتاب ها برای صلح که از سازمان های همکار 
سازمان جهانی یونســکو محسوب می شود و مقر آن در 
رم ایتالیا واقع اســت، از چندین ســازمان غیر دولتی از 
کشــورهای مختلف تشکیل شده اســت که با سازمان 
یونسکو در زمینه گســترش فرهنگ صلح همکاری می 

کند.
این کمیســیون پس از بررســی معرفی نامه و ســوابق 

لوریس چکناواریان موسیقیدان ایرانی، ارمنی دارنده نشان 
عالی هنر برای صلح که ســال ها با هنرش فعالیت هایی 
خیرخواهانه و بشردوســتانه در جهت گسترش فرهنگ 
صلح انجام داده اســت، به اتفاق آرا آقای چکناواریان را 
شایســته دریافت این جایزه تشخیص دادند و این جایزه 
1۲ سپتامبر در مراسم ویژه این کمیسیون به این هنرمند 

پیشکسوت اهدا خواهد شد.
لوریس چکناواریان که از مفاخر موســیقی ایران و جهان 
به شــمار می رود، در ســال ۲01۴ دو کنسرت را برای 
کمک به آســیب دیدگان زلزله بم در فرانسه و همچنین 
کنسرت هایی را در ایران و آمریکا برای کمک به کودکان 
مبتلا به ســرطان محک رهبری کرده اســت. جشنواره 
هنر بــرای صلح ایران که جایزه ویژه ســال ۲019 این 
کمیسیون را دریافت کرده، در خرداد ماه سال جاری این 
هنرمند پیشکســوت ایرانی را برای دریافت جایزه سال 

۲0۲0 به این کمیسیون معرفی کرده بود.
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 معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد اعلام کرد؛

آغاز عملیات سگمنت گذاری چپ گرد غیر 
همسطح پروژه آزادگان
معاون عمران، حمل و نقل وترافیک شهرداری 
مشهد گفت: با نصب اولین قطعه از عرشه چپ 
گرد غیرهمسطح تقاطع چهار سطحی آزادگان، 
عملیات سگمنت گذاری این چپ گرد آغاز شد.
به گزارش صبح امروز، خلیل ا... کاظمی در این 
خصوص افزود: تقاطع میدان نمایشگاه دارای ۴ 
سطح است که سطح منفی یک بولوار نمایشگاه 
را به بولوار هاشمی رفسنجانی و سطح صفر به 

صورت میدان اجرا خواهد شــد.وی اضافه کرد: همچنین سطح مثبت یک این تقاطع، شرق 
بزرگراه امام علی)ع( را به غرب بزرگراه امام علی)ع( به سمت چناران متصل می کند.

وی تصریح کرد: ســطح مثبت دو این تقاطع نیز دارای دو چپ گرد است، که یکی ازبزرگراه 
امام علی)ع( به بولوار نمایشگاه و چپ گرد دیگر از غرب بزرگراه امام علی )ع(، سمت چناران 
را به بولوار هاشمی رفسنجانی متصل خواهد کرد.کاظمی با اشاره به این که عملیات سگمنت 
گذاری یکی از این چپ گردها که بزرگراه امام علی )ع( را به بولوار نمایشگاه و بولوار وکیل 
آباد متصل می کند، از پنجشــنبه گذشته آغاز شده است اظهارکرد: این چپ گرد دارای ۲50 
قطعه ســگمنت اســت که در محل تولید و به تدریج نصب خواهد شد.معاون عمران، حمل 
ونقل و ترافیک شــهرداری مشــهد ادامه داد: طبق برنامه ریزی های انجام شده دو سطح از 
این تقاطع چهار ســطحی شامل میدان در همکف و زیرگذر تا آبان ماه امسال و یکی از چپ 

گردها نیز در بهمن ماه تکمیل می شود.
وی افزود: درمجموع ســه سطح از چهارسطح تقاطع غیر همسطح آزادگان ۲۲بهمن به بهره 
برداری خواهد رسید.وی درادامه گفت: هزینه اجرای این تقاطع ۴ سطحی حدود ۲00میلیارد 
تومان پیش بینی شــده اســت که این هزینه به صورت ۲5 درصد نقد و 75 درصد غیر نقد 

بصورت تهاتر زمین ، پروانه و مجوز تامین خواهد شد.

 تحویل کتاب های طرح آموزش شاهنامه
 به مدارس

معاون گردشگری و زیارت سازمان اجتماعی و 
فرهنگی شهرداری مشهد از تحویل کتاب های 

طرح آموزش شاهنامه به مدارس خبر داد.
به گزارش صبح امروز، نرگس شالچیان با بیان 
این مطلــب، اظهار کرد: در اجــرای این طرح 
پاســخ  ها و بازخوردهای مثبت بســیاری به ما 
منعکس شد که نشان از موفقیت و استقبال این 

طرح در میان دانش آموزان دارد.
وی افزود: این طرح در مراحل اولیه با چالش  ها و مشکلات بسیاری روبرو بود که با پیگیری  
های معاونت گردشــگری و زیــارت و ایجاد هماهنگی میان دســتگاه  های مختلف بر این 

مشکلات فائق آمدیم و توانستیم آن را به مرحله اجرا در آوریم.
معاون گردشگری و زیارت سازمان اجتماعی و فرهنگی شهرداری مشهد تصریح کرد: اعتبار 
مالی این طرح از ســوی شهرداری تامین شــد که پس از تفویض آن به اداره کل آموزش و 
پرورش اســتان خراســان رضوی طبق تفاهم  نامه، این اعتبار به تامین هزینه برگزاری دوره 
آموزش مربیان، پرداخت حق الزحمه عوامل اجرایی و آموزشــی و خرید کتاب های مرتبط با 
آموزش مفاهیم شــاهنامه، اختصاص یافته است.شــالچیان تاکید کرد: برای هر مدرسه ۲۶۴ 
جلد و در مجموع هشــت هزار و ۴۴8 جلد کتاب به مدارســی که در اجرای این طرح ما را 
یاری می کنند، اهدا شــد.وی بیان کرد: با نظر مثبت مســئولین اداره کل آموزش و پرورش 
اســتان خراسان رضوی و سازمان فرهنگی شهرداری مشــهد در سال تحصیلی 99-1۴00 
تعداد مدارس تحت آموزش مفاهیم در سطح نواحی هفتگانه و تبادکان افزایش خواهند یافت.

 

نشست سالانه پنج سانتی متر از دشت های 
خراسان رضوی

مدیــر عامل شــرکت آب منطقه ای خراســان 
رضــوی گفت: به طور متوســط نشســت پنج 
ســانتی متری زمین در دشــت های اســتان به 
صورت سالانه بسیار جدی است، بنابراین ارتباط 
دوسویه دولت با مردم تا حد زیادی به رفع این 
بحران کمک می کند، دشمن در چند سال آینده 
مسئله آب را به بحران سیاسی - امنیتی تبدیل 

می کند.
محمد علایی اظهارکرد: امروزه هیج فعالیتی بدون مدیریت افکار عمومی شدنی نیست، حتی 

ساده ترین کارها در جوامع بدون مدیریت افکار عمومی اجرایی نخواهد شد.
وی با بیان اینکه اقدامات شرکت آب منطقه ای خراسان رضوی در حوزه صیانت از منابع آب، 
الگویی موفق اســت، عنوان کرد: حل مسائل و مشکلات در حوزه آب با حضور کشــاورزان، 
مردم و مسئولان و تبدیل کردن تهدیدها به فرصت ها یکی از ارکان مدیریت مشارکتی است.
علایی با اشاره به اینکه حوزه آب و برق به دلیل دارا بودن سهم پررنگ در جامعه، بسیار حائز 
اهمیت هستند، تصریح کرد: شدت مصرف انرژی در ایران بسیار بالا است و جزو کشورهای 
مصرف گرا در حوزه انرژی هســتیم. باید با طرحی مدون و شفاف، تصدی  گری ها در مدیریت 
آب را به مردم بسپاریم و در وظایف حاکمیتی با آن هــا مشورت کرده و ارتباط بیشــتری در 

حوزه هایی که در افکار عمومی تاثیرگذاری دارند، برقرار کنیم.
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای خراســان رضوی بیان کرد: فقر فرهنگی یکی از عوامل 
مصرف زیاد انرژی است. ارتباط مدیریت ها با مردم در کاهش مصرف انرژی بسیار تاثیرگذار 
بــوده و آگاهی بخشــیدن به مردم در مصرف بهینه در ســه حوزه بــرق، آبفا و آب یکی از 

مهمترین فعالیت های خبرنگاران است.
علایــی گفت: خوشبختانه سال آبی 99 - 98 تاکنون پربارش ترین سال در 50 سال گذشته 
بوده و ظرفیت سدهای استان پس از 15 سال به بیش از یــک میلیارد متر مکعب رسیده 
است. ســال گذشته و امسال سال آبی خوبی داشــتیم، اما در همین دو سال در غرب مشهد 
با تمام بارندگی ها ۶0 ســانتی متر افت ســطح آب و به طور متوسط پنج سانتی متر نشست 

سطح زمین داشتیم.
وی افزود: تصور عموم مردم این اســت که با توجه به بارندگی های خوب مشکل تامین آب 
در مشهد و اســتان خراسان رضوی حل شده، در حالی که 80 درصد منابع تامین آب استان 
از طریــق منابع زیرزمینی تامین می شــود و بارندگی های یک و دو ســاله چیزی از بحران 

سفره های آب زیرزمینی مشهد کم نکرده است.
مدیر عامل شــرکت آب منطقه ای خراسان رضوی ادامه داد: ما در سرزمین خشک و کم آبی 
واقع شده ایم و بارش های خوب در دو سال متوالی نشانه ترسالی نیست، بلکه از تغییرات آب 
و هوایی و گرم شدن زمین حکایت دارد، بنابراین باید خود را برای روزهای سخت آماده کنیم.
علایی خاطرنشــان کرد: دولت و مردم باید به صورت جــدی و با مدیریت افکار عمومی در 
حوزه مصرف از بحران آب جلوگیری کنند. به کمک خبرنگاران باید دید مردم نسبت به شیوه 

زندگی غلطی که دارند تغییر کند تا از بحران آب جلوگیری کنیم.
بر اســاس گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه ای خراســان رضوی، وی با بیان اینکه 
نشست پنج سانتی متری زمین در دشت های استان به طور صورت سالانه بسیار جدی است، 
عنوان کرد: ارتباط دوســویه دولت با مردم تا حد زیادی بــه رفع این بحران کمک می کند، 

دشمن در چند سال آینده مسئله آب را به بحران سیاسی امنیتی تبدیل خواهد کرد.

خبر

مدیرعامل ســازمان مدیریت و نظارت بر تاکســیرانی شهرداری مشهد از آغاز طرح 
نوســازی ناوگان این ســازمان به همراه پرداخت وام نوسازی تا سقف 700 میلیون 
ریال خبرداد.به گزارش صبح امروز، احمد محبی با بیان این مطلب، اظهار کرد: ثبت 
نام طرح نوسازی ناوگان تاکسیرانی با پرداخت دو فقره وام 500 و ۲00 میلیون ریالی 
با ســود 18 درصد که 1۴ درصد آن از طریق یارانه شهرداری و ۴ درصد به صورت 
ســهم متقاضی پرداخت می شود آغاز شده است.او تاکید کرد: متقاضیان می توانند 
با در دســت داشتن اصل سند خودرو یا برگ سبز آن، اصل کارت ملی، اصل پروانه 
تاکسیرانی معتبر تا خودروهای مدل 1388 با مراجعه به شرکت های کارگزار نسبت 

به ثبت نام نوسازی تاکسی خود اقدام نمایند.
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری مشهد عنوان کرد: قیمت تمام شده در این طرح برای تاکسی پژو 
۴05 مبلغ 88 میلیون و 589 هزار و ۴0۲ تومان و برای سمند ای اف سون مبلغ 9۴ میلیون و 898 هزار و 1۲ تومان است. 

مدیرکل نظارت بر ســاخت و سازها و کمیســیون های ماده صد شهرداری گفت: از 
ابتدای ســال جاری تاکنون تعداد ۶ گود از 1۲7 گود موجود در سطح مناطق شهری 
رفع خطر شده است.به گزارش صبح امروز، مسعود ایاز در رابطه با تعداد کل گودهای 
ســطح مناطق شهرداری در سال جاری، اظهار کرد: تعداد کل گودهای سطح مناطق 
شــهرداری 1۲7 مورد بوده که از این تعداد ۶ مورد آن رفع خطر و 1۲1 مورد آن در 
حال پیگیری است.وی افرود: همچنین تعداد گودهای سطح مناطق شهرداری در سال 
گذشــته 158 مورد بوده که 39 مورد آن رفع خطر شــد.مدیرکل نظارت بر ساخت و 
سازها و کمیسیون های ماده صد شهرداری با بیان اینکه گودهای پرخطر ساختمانی 
یکی از معضلات شهری است که زمینه ساز خطرهای جانی و مالی برای شهروندان 

است، تاکید کرد: لذا به جهت اهمیت موضوع، اداره کل نظارت برساخت و سازها و کمیسیون های ماده صد شهرداری مشهد از 
ابتدای سال گذشته با همکاری دستگاه قضایی، اقدامات جدی تری برای رفع خطر از این گودها کرده است.

آغاز طرح نوسازی ناوگان سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی رفع خطر 6 گود پرخطر شهری در سال جاری

با خسارت900 میلیارد تومانی مطرح شد:

هتل های مشهد، قربانی کرونا
رئیس هیات مدیره جامعه حرفه ای هتلداران 
خراسان رضوی گفت: در طی تقریبا ۶ ماه 
گذشته از شیوع کرونا، خسارات وارد شده به 
هتل های مشهد حدود 900 میلیارد تومان 

بوده است.
امیر سزاوار در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
اظهار  مشهد،  هتل های  آخرین خســارات 
کرد: برآورد کاملی پس از برآورد سه ماهه 
اول نشــده، اما چیزی که مسلم است، آمار 
ســه ماهه دوم نیز در بهترین شرایط مانند 
سه ماه اول خواهد بود با این وجود که سه 
ماهــه اخیر هزینه های جــاری هتل ها نیز 

بسیار افزایش داشته است.
وی افــزود: در نهایت اگر نخواهیم تورم و 
افزایش هزینه هــا را در نظر بگیریم همان 
آمار برآورد شــده از خســارات در سه ماه 
اول برای ســه ماه دوم نیز یکسان خواهد 
بود؛ چراکه هتل ها تعطیل بوده اند. در حال 
حاضــر نیز از هتل های مشــهد به صورت 
رســمی چیزی حدود یک چهارم مشغول 

فعالیت هستند که مهمانی ندارند.
رئیس هیات مدیره جامعه حرفه ای هتلداران 
خراســان رضوی خسارت ســه ماهه اول 
پس از بررسی را حدود ۴00 میلیارد تومان 
برآورد و عنوان کرد: در ســه ماهه دوم نیز 
همین برآورد در مورد خســارات وجود دارد 
و در کل چیــزی حدود 900 میلیارد تومان 
خســارت در این ۶ ماه  به هتل های مشهد 

وارد شده است.
فعالیت ۶۰ هتل با ضریب اشغال ۵ درصد 

در روز
سزاوار تشریح کرد: در خراسان رضوی ۲38 
هتل به صورت رســمی پروانه بهره برداری 
دارند که عمدتا در مشــهد واقع شده اند و 

تعداد کمی در شهرســتان ها قرار دارند. از 
تعداد هتل هایی که به صورت رســمی به 
ثبت رسیده اند حدود ۶0 هتل در حال حاضر 
فعالیت دارند و مابقی به طور کامل تعطیل 
هستند؛ البته همان تعداد هتلی که در حال 
حاضر فعالیت دارند درصد اشغالشان روزی 
5 یا ۶ درصد است.وی در خصوص درصد 
اشــغال هتل ها در اعیاد گذشته اضافه کرد: 
اشغال هتل ها در تعطیلی های عید قربان و 
غدیر به بالای 10 درصد رسید، اما پس از 
تمام شدن اعیاد و تعطیلی ها درصد اشغال 
دوباره به 3 یا ۲ درصد رسید؛ البته در حال 
حاضر کــه چند روزی اســت از تعطیلات 

گذشته هتل ها تقریبا خالی هستند.
سزاوار خاطرنشان کرد: برای اعلام اشغال 
هتل هــا در اصل بایــد ۲38 هتل در نظر 
گرفته شود؛ زمانی که از این تعداد فقط یک 
چهارم هتل ها فعالیت دارند و باقی تعطیل 
هســتند، مهمانان و مشــتریان هتل ها که 
قرار بوده در بین ۲38 هتل تقسیم شوند به 
۶0 هتلی کــه در حال حاضر فعالیت دارند، 

منتقل شده اند.  
رئیس هیات مدیره جامعه حرفه ای هتلداران 
خراســان رضــوی در خصــوص اعطــاء 
تسهیلات در این حوزه ابراز عقیده کرد: به 
عقیده من اعطاء تســهیلات از ابتدا درست 
نبوده اســت و در این حــوزه هیچ کمکی 
نمی کند. در حال حاضر هر بنگاه اقتصادی 
بانکی تســهیلاتی  از  فعالی کــه بخواهد 
دریافــت کند، به راحتــی می تواند اقدام و 
تســهیلات را دریافت نمایــد، اعطاء این 
تسهیلات اقدام خاصی نبوده است؛ چراکه 
ما در گذشته نیز می توانستیم این تسهیلات 

را دریافت کنیم.

ســزاوار ادامه داد: هر بنگاه اقتصادی یک 
سقف اعتباری دارد که براساس آن می تواند 
تســهیلات و وام دریافت کنــد، حال این 
به صورت سرمایه های  می تواند  تسهیلات 
در گردش یــا بابت معرفی یــک طرح و 
پروژه باشد. تنها کاری که در خصوص این 
تسهیلات انجام شده این است که به جای 
بهره 17 درصد فعالان این حوزه می توانند 
بهــره 1۲ درصد پرداخت کننــد که هیچ 

تاثیری در فعالیت آن ها ندارد.
وی اضافــه کرد: البته برخی از واحدها این 
تســهیلات را دریافــت کرده اند و برخی از 
مشکلاتشــان حل شــده، برخی متقاضی 
دریافت این تسهیلات نبوده اند و برخی نیز 
پس از دریافت به ازای هر کدام از پرســنل 
بیمه شده توانسته اند چیزی نزدیک به 1۶ 
میلیون تومان وام دریافت کنند که به عقیده 

من تاثیری در فعالیت هتلداران ندارد.
تعدیل 80 درصدی پرسنل هتل های مشهد
وی ادامــه داد: درمان در ایــن حوزه نیاز 
به فکرهای اساســی در سطوح بالاتر دارد 
وگرنه با روند پیش رو بسیار زودتر از آن چه 
فکــر می کنیم گردشــگری از بین خواهد 
رفت. بــرای مثال در این حــوزه می توان 
به تعدیل 80 درصدی پرســنل  هتل های 
مشهد اشــاره کرد، تا قبل از شیوع بیماری 
و تعطیلی مراکز اقامتی هتل های مشــهد 
نزدیک به 9000 نفر پرسنل مشغول به کار 
داشت که با وجود تعطیلی ها تعداد زیادی از 

آنها در حال حاضر بیکار شده اند.
رئیــس هیات مدیــره جامعــه حرفــه ای 
هتلداران خراســان رضوی اظهار کرد: ۲0 
درصد پرســنل باقی مانده نیــز مربوط به 
بخش هایی از جمله تاسیسات، نگهداری و 

حراست می شوند و ربطی به کار تخصصی 
گردشگری ندارند. افراد متخصص در حوزه 
گردشــگری از یک سرآشپز گرفته تا مدیر 
هتــل و یا یک خانه دار ســاده که آموزش 
دیده اند و برای آموزش آنها هزینه شده، در 
حال حاضر بیکار هســتند. حال یک سوال 
در این جا مطرح می شــود کــه ضررهای 
اقتصادی که در این حوزه وارد شده، چگونه 

قرار است رفع و جبران شود؟
سزاوار خاطرنشان کرد: ما حداقل پنج سال 
زمــان می خواهیم تا این افــراد را به  کار 
بازگردانیم و دوباره آنها را برای کار در این 
مراکز آماده کنیم. البته  از تامین اجتماعی 
درخواست کردیم تا از صندوق بیکاری  که 
سال های قبل از هتلداران مبالغی را دریافت 
کرده ، هزینه هــا را پرداخت و صدمات وارد 
شــده را جبران کند و یا حداقل بخشی از 
هزینه های پرســنلی ما را بــه عهده بگیرد 
که این اتفاق رخ نداد و ما پاســخی برای 

درخواست خود نگرفتیم.  
وام ۱۶ میلیونی برای تاسیسات 

گردشگری بحران زده کفایت نمی کند
وی در خصــوص اعطــاء وام در این حوزه 
تصریــح کرد: بابت وام کــه در ازاء هر نفر 
1۶ میلیــون تومان پرداخت می شــود باید 
گفــت که در حال حاضر یک نفر پرســنل 
بر اســاس حقوق قانون کار بیــن ۴ تا 5 
میلیون تومان آن هم نه پرسنل تخصصی 
هتل ها هزینه نگهداری  دارد، اگر بخواهیم 
تخصصی تر صحبــت کنیم و مواردی مثل 
لباس، غذا و ... کــه در هتل ها وجود دارد 
را نیز تامیــن کنیم، این مبلغ به  ۶ میلیون 
تومان نیز می رســد، پس می توان گفت با 
احتساب این هزینه 1۶ میلیون تومان اندازه 

سه برج حقوق پرسنل می شود، چرا ما باید 
این پول را دریافت کنیم، به پرسنلی بدهیم 
کــه در هتل کاری برای انجام دادن ندارند 
و بعد از آن باید با سود 1۲ درصد به دولت 
بازپرداخت داشته باشیم. آیا این کار منطقی 

است؟
رئیس هیات مدیره جامعه حرفه ای هتلداران 
خراســان رضوی ادامــه داد: به عقیده من 
پرداخت وام برای شرایطی است که فردی 
بخواهد تاسیســات گردشگری را به وجود 
بیاورد، این وام برای تاسیسات گردشگری 
که بــه وجود آمده و در حــال حاضر دچار 

بحران شده است، کفایت نمی کند.
تاسیسات گردشگری؛ رتبه اول 

زیان های مالی کرونایی در ایران و جهان
اداره کل  هم چنین معاون ســرمایه گذاری 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
خراســان رضوی گفت: می توان تأسیسات 
گردشــگری در حــال ســاخت و در حال 
فعالیــت را رتبــه یک تعطیلــی و ضرر و 
زیان های مالی ناشی از شیوع ویروس کرونا 
در جهان، ایران و خراسان رضوی دانست.

احمد دینــاری در خصــوص چالش  حال 
حاضر پروژه های سرمایه گذاری گردشگری 
اظهــار کرد: کســب وکارها و تأسیســات 
گردشــگری در حال فعالیــت تحت تأثیر 
شیوع این ویروس قرار گرفته اند؛ به عنوان 
مثال در حال حاضر از ۲۴1 هتل  در استان، 
حدود ۴0 هتل در حال فعالیت هســتند. به 
در  تأسیسات گردشگری  طورکلی می توان 
حال ســاخت و در حال فعالیت را رتبه یک 
تعطیلی و ضرر و زیان های مالی ناشــی از 
شــیوع ویروس کرونا در جهــان، ایران و 

خراسان رضوی دانست.

رئیس شورای شهر تشریح کرد:

غیرمنتظره ترین و سخت ترین های شورای پنجم مشهد
رئیس شورای شهر مشهد، با حضور در تحریریه ایسنا و در 
گفت وگو با خبرنگاران این رسانه، رفتن تقی زاده خامسی و 
انتخاب شهردار جدید را  سخت ترین تصمیم شورای پنجم 

تا بدین لحظه عنوان کرد.
محمدرضا حیــدری همچنیــن رویکردهــای فرهنگی، 
اجتماعی و شهرســازی که به حقوق شــهروندان مربوط 
می شود را از جمله مواردی دانست که باید در سال پایانی 
فعالیت شــورا مورد تاکید قرار بگیــرد، او همچنین تاکید 
کرد که به دلیل کمبود منابع و کوتاهی ســایر دستگاه ها 
مســئولیت برگزاری تمام مراسم های مذهبی که در سطح 
شهر انجام می شود، بر دوش مدیریت شهری افتاده است.

او تصویــب نشــدن ســند پهنه بندی حریم مشــهد را از 
مهمترین دغدغه های خود و اعضای شــورای شــهر بیان 
کرد و در پاســخ به این سوال که آیا لایحه ای بوده که او 
از نظر شــخصی تمایل به تصویب آن داشته، اما تصویب 
نشده است گفت که گرفتن عوارض از گردشگران سلامت 
از جمله این موارد بوده که در شــورا هم تصویب شــد اما 
فرمانداری با آن مخالفت کرد.او در پاسخ به این سوال که 
غیر منتظره ترین اتفاق شورای شهر پنجم مشهد برای شما 
چه بوده است؟، گفت: حذف امیر شهلا از سیستم شورای 
شهر اتفاق ناگواری برای شورای اسلامی شهر مشهد بود.

حیدری در پاســخ به این ســوال که بهترین ها و بدترین 
تصمیات شــورا از نظر شما چه مواردی بوده است؟ اظهار 

کرد: ســعی کرده ایم که تصمیم بدی در شورا نگیریم. از 
بهترین تصمیماتی که اخیرا اتخاذ شــده، لایحه مشــوق  
محلات هدف بازآفرینی اســت. ایــن لایحه از افتخارات 
شــورای پنجم است. مشــکل جدی که در مناطق حاشیه 
شــهر و مناطق کم برخوردار داریم، بازســازی و نوسازی 
املاکی اســت که فاقد هرگونه استحکام کافی هستند.اگر 
روی این موضوع کار شود و سرمایه گذاران به کمک مردم 
در این مناطق بیایند، تا حدودی ســاخت و سازی مسکن 
در مناطق کم برخوردار رونق بیشــتری می گیرد که روی 
قمیت املاک و اجاره ها تاثیر مثبتی خواهد داشــت.مصوبه 
دیگری در بــاب حفظ و نگهداری مســیرها و خانه های 
تاریخی ارزشــمند داریم. در سطح مشهد خانه هایی وجود 
دارد که بخشی از آن توســط میراث  ثبت شده و بخشی 
از آن علی رغم ارزشــمندی هنوز ثبت نشده است. بخاطر 
منافــع اقتصادی ایــن خانه ها تخریب می شــوند. در این 
مصوبه مشــوق هایی ایجاد کرده ایم تــا مالکین خانه ها را 
تخریب نکنند. آنها هر نوع کاربری که خواســته باشــند 
می توانند  رایگان از آن اســتفاده کننــد. همچنین معادل 
ظرفیتی که به لحــاظ تراکمی در آن ملک وجود دارد، در 

جای دیگر به آنان داده خواهد شد.
در حوزه پســماند، خدمات شــهری و شــهر هوشمند نیز 
اتفاقات خوبی افتاده اســت.  کارهای اپلیکیشن شهر من 
در حال نهایی شدن است که از اتفاقات ماندگار در مشهد 

خواهد بود.
رئیس شــورای اسلامی شهر مشهد در پاسخ به این سوال 
که گرایشات سیاسی شما چه قدر در تصمیم گیری هایتان 
تاثیرگذار بوده اســت؟ گفت: ما با یک برچسب مشخصی 
در رقابت انتخابتی شــرکت کرده ایم کــه آن هم جریان 
اصلاح طلبی و لیست امید است، اما پس از مشخص شدن 
نتایج اعلام کردیم که فضای رقابت تمام شــده و در حال 
حاضر وارد فضای رفاقت، تعامل و کار شده ایم. اگر فضای 
سیاســی بر کار غالب شود مورد پســند مردم نخواهد بود. 
مردم به خدمت نیاز دارند. تقابل ها و تعارضات سیاســی، 
مردم را می رنجاند. در فضای شــورا تلاش کردیم که وارد 
این فضا نشــویم. این کار به این معنی نبوده که از مواضع 
و دیدگاه مان عدول کرده باشــیم، اما نخواستیم وارد تقابل 

سیاسی شویم.
 هم افزایــی با دســتگاه ها و جریان ها را توســعه دادیم. 
مجمع نمایندگان ادوار شــوراهای گذشته را تشکیل دادیم 
و کمیســیون بندی کردیم اما شــرایط کرونا نگذاشته که 
ارتباط نزدیکی برقرار کنیم.  تاکنون دو جلسه با نمایندگان 
ادوار گذشــته برگزار کرده و نقطه نظــرات آن را دریافت 
کردیــم. به دنبال مرزبندی و تقابل با جناح های سیاســی 
نبوده ایم. ســال گذشته در جمع اعضای هیئت مؤتلفه قرار 
گرفتم و به سوالات شــان پاسخ دادم. در سه سال گذشته 
در هفته شــوراها به عنوان ســخنران قبل از خطبه های 

نمــاز جمعه بودم که این  موضوع در هیچ کلان شــهری 
سابقه نداشته است. شورای شهر در فضای تعاملی سازنده 
برای پیشــبرد اهداف شــهر پیش رفته است. مردم از این 
دعواها خوش شــان نمی آید و به دنبــال حل معضلات و 
مشکلات خود هســتند.حیدری در پاسخ به این سوال که 
شورای پنجم در سال آخر فعالیت خود بر چه مواردی تاکید 
دارد و شــما در این زمینه چه دغدغه هایی دارید؟ تصریح 
کرد: شــورا بر اتمام پروژه های نیمه تمام شهرداری تاکید 
دارد، به جز پروژه قطارشــهری که زمان براست و همانطور 
که از دوره های پیشین آغاز شــده، ما نیز بخشی از آن را 
تکمیل می کنیم، البته اصرار داریم ســه ایستگاه خط سه 
قطار شــهری در محدوده حرم تا سال 1۴00 افتتاح شود. 
رویکردهای فرهنگی، اجتماعی و شهرسازی که به حقوق 
شــهروندان مربوط می شود، باید  در یک سال باقی مانده 
مورد توجه بیشتری قرار بگیرد. در حوزه عمرانی و خدمات 
شــهری نسبتا اقدامات خوبی در سطح شهر صورت گرفته 
اســت. طرح های تفصیلی در حوزه شهرســازی انشاالله تا 
پایان ســال آماده خواهد شــد. به دنبال تسهیل فرآیندها 
هستیم تا مردم پاسخگویی بهتر و سریع تری در شهرداری 
بگیرند که ایــن موضوع در قالب شــهرداری الکترونیک 
دنبال می شــود. در حوزه فرهنگی و اجتماعی به کارهایی 
که  مربوط به تقویت بخش های هویتی، ماندگار و اثرگذار 

شهر است نیز توجه بیشتری خواهیم داشت.
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پس از ۱5 سال

نیمه نهایی لیگ قهرمانان بدون رونالدو و مسی
نیمه نهایی لیگ قهرمانان فصل ۲0-۲019 در 
حالی برگزار می شــود که نه ستاره آرژانتینی و 

نه مهاجم پرتغالی در آن حضور خواهند داشت.
به گزارش ایســنا و به نقــل از آس، رقابت بین 
لیونل مسی )33 ساله( و کریستیانو رونالدو )35 
ســاله( تاریخ اخیر فوتبال و لیگ قهرمانان اروپا 
را تحت تاثیر قرار داده اســت. ستاره آرژانتینی و 
پرتغالی عادت به حمکرانی در بهترین رقابت های 
باشگاهی در اروپا داشتند و دیدن آن ها در نیمه 
نهایی عادی شده بود. این عادت از فصل 0۶-
۲005 آغاز شــد و دیشب )جمعه( زمان پایانش 
فرا رسید. شکست دور از انتظار یوونتوس از لیون 
موجب شد رقیب همیشگی رونالدو به تنهایی در 
معرض این خطر قرار بگیرد. خطری که به یک 
تحقیر تاریخی توسط بایرن مونیخ )پیروزی 8 بر 
۲ باوارایی ها مقابل بارسلونا( تبدیل شد و پس از 
15 سال دیگر این دو مهاجم مرد اول نیمه نهایی 
لیگ قهرمانان نخواهند بود. حمکرانی دو ستاره 
در لیگ قهرمانان توســط مسی آغاز شد که در 
کنار بازیکنانی همچون رونالدینیو، ساموئل اتوئو 
و دکو بود که آبی اناری ها توانستند آرسنال تیری 
آنری را در هفدهم می ۲00۶ شکســت دهند و 
قهرمان شوند )ستاره آرژانتینی در دیدار نهایی به 

دلیل آسیب دیدگی حضور نداشت(. در سه دوره 
دیگر مهاجم آرژانتینی نقش برجسته ای داشت. 
بیســت و هفتم می ۲009 در ورزشگاه المپیک 
رم با پیروزی ۲ بر صفر مقابل منچســتریونایتد 
مسی برای دومین بار فاتح لیگ قهرمانان شد. 
دو ســال بعد در ومبلی بهترین بازیکن دیداری 
شــد که با پیروزی 3 بر یــک مقابل یونایتد به 
پایان رســید. آخرین باری که مسی قهرمانی را 
تجربه کرد به ششــم ژوئن ۲015 بر می گردد 
که بارســا با پیروزی 3 بر یــک برابر یوونتوس 
توانست در برلین جام قهرمانی را بالای سر ببرد. 
نخستین بار رونالدو در بیست و یکم می ۲008 
در ورزشگاه لوژنیکی جام قهرمانی را بالای سر 
برد و یونایتد در ضربات پنالتی چلسی را شکست 
داد. او دوباره این لحظه شــیرین را در بیست و 
چهارم می ۲01۴ تجربه کرد که سرخیو راموس 
ناجی رئال مادرید شــد و سفیدپوشان توانستند 
در وقت های اضافه اتلتیکو را شکســت دهند و 
قهرمان شــوند. رونالدو در پیروزی ۴ بر یک از 
روی نقطه پنالتی گلزنی کرد. دو ســال بعد این 
اتفاق در سن ســیرو و این بار هم برابر اتلتیکو 
رخ داد و حمکرانــی زین الدین زیدان با مادرید 
شروع شد. رونالدو در ضربات پنالتی ضربه تعیین 

کننده ای را به گل تبدیل کرد. ستاره پرتغالی در 
پیروزی ۴ بر یــک مقابل یوونتوس در کاردیف 
دبل کرد و توانســت در کی یف با شکست 3 بر 
یک لیورپول برای سومین سال پیاپی قهرمانی 
در لیگ قهرمانان را تجربه کند.در بقیه فصل ها 
همیشــه یکی از آن ها در مرحله نیمه نهایی با 
لیگ قهرمانان خداحافظی کرده بود. اکنون نوبت 
نسل جدید است. نیمار )۲8 ساله( و کیلیان ام باپه 
)۲1 ســاله( بیش از همه در این مرحله برجسته 
هستند. با این حال نه رقابتی و نه حکمرانی مانند 
رونالدو و مســی داشتند. ام باپه با توجه به سنی 
که دارد می تواند در یک دوره برجسته کار کند. 
از طرفی بازیکن برزیلی نشــان داده است دیگر 
بازیکن بالغی شده است. آن ها می توانند در این 
فصل به قهرمانی دســت یابند. با این حال سن 
نیمار اجازه نمی دهد رقابتی مانند مسی-رونالدو 
را تجربه کند. ام باپه، هالند، سانچو و استرلینگ 

می توانند چنین رقابتی را دوباره تکرار کنند.
آلمانی ها مسی را مسخره کردند

آلمانــی ها پس از پیروزی 8 بر ۲ بایرن مقابل 
بارسلونا به تمسخر ستاره آرژانتینی پرداختند.

به گزارش ایســنا و به نقل از آس، آلمانی ها 
امروز با حیرت بیدار شــدند و باور نمی کردند 

که اتفاق های دیشــب )جمعه( رخ داده باشد. 
آیا خــواب دیده بودند؟ با باز کردن روزنامه ها 
متوجه شــدند که نه خواب ندیده اند. پیروزی 
8 بر ۲ بایرن مقابل بارســلونای لیونل مســی 
مانند برد 7 بر یک مانشــافت برابر برزیل در 
جام جهانی ۲01۴ واقعی بــود.  این در حالی 
بود که یکی از بازیکنانی که در هر دو شــب 
در میــدان حضور داشــت تاریخ ســازی در 
لیســبون را فراتر از بــرد در بلوهوریزونته می 
داند. توماس مولر که در دیدار دیشب دبل کرد 
پس از پایان بــازی گفت: مقابل برزیل چنین 
تسلطی نداشتیم. رسانه های آلمان به تجمید 
از قهرمان بوندســلیگا پرداختند و بارسایی ها 
را مســخره کردند. بیلد در ورژن آنلاین خود 
نوشــت: »یک فروپاشــی و یک تحقیر بود.« 
و پیــروزی بایرن را »تاریخــی« عنوان کرد. 
مهمت شــول، یکی از ستارگان سابق باوارایی 
ها، لیونل مســی را نشــانه گرفت و با تحقیر 
گفت: این شکســت به مسی فرصت داد تا در 
روز آینده به تعطیلات برود و سرمربی که نمی 
خواهد هدایت تیم را بر عهده داشته باشد بارسا 
را ترک کند. در میان اظهارات بازیکنان کنونی 
بایرن نیز دلسوزی دیده نمی شد. زمانی که از 

لئون گورتسکا پرسیده شد چه احساسی درباره 
دیدن مســی روی زمین دارد گفت: » من را 
ناراحت نمی کند و سرگرم می کند.« او درباره 
اهمیت جشنواره گل اظهار کرد: »هیجان زده 
هستیم. اتفاق خیلی خاصی است. فکر می کنم 
چند روز طول بکشــد تا خــود را با اتفاقی که 
افتــاد وفق بدهیم.« جاشــوا کیمیش نیز با او 
هم نظر بود و گفت: »باور این که به بارســلونا 
هشت گل زده باشیم سخت است. باورنکردنی 
اســت.« بایرن به دوازدهمین نیمه نهایی خود 
در لیــگ قهرمانان صعود کــرد که تنها رئال 
مادرید در این زمینه آمار بهتری دارد. این تیم 
هر بار که بارسا را حذف می کند جام قهرمانی 
را بالای سر می برد و در سال 199۶ و ۲013 
توانست قهرمان شــود. اکنون باید با پیروزی 
مقابــل برنده دیدار منچسترســیتی و لیون به 
فینال صعود کند اما آلمانی ها در رویای دیدار 
نهایی بایرن و لایپزیگ هســتند. پس از سال 
۲013 کــه بایرن و دورتمونــد برابر هم قرار 
گرفتند می تواند یک فینال تمام آلمانی دیگر 

برگزار شود.
بیلد از دو تیم خواست که به آن ها یک فینال 

تمام آلمانی هدیه کنند.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شــماره 1399۶030۶۲۲71001۲07 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی  آقای محسن 
گلمکانی فرزند  علی اصغربه شــماره شناســنامه ۴538۴ صادره از مشهد در ششــدانگ یک  باب خانه به مساحت 187 متر 
مربع قســمتی از پلاک 17۴ فرعی از 3 اصلی بخش 9  واقع در مطهری شمالی 3۶ فاتق ۶ بن بست اول سمت چپ پلاک 
۲0 خریداری از مالک رسمی آقای علی اصغر گلمکانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف ۴35
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/5/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۶/10

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
511/۲اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 
و برابر رای شــماره 1399۶030۶013000۴۶0 مورخ 1399/۴/11هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای ســید محمد پاکدامن فرزند سید احمد در ششدانگ 
یک باب ســاختمان تجاری به مســاحت کل7۲/35 متر مربع تمامت  پلاک های  شمارات ۲۴۶۴ و۲۴۶5 فرعی ) مساحت 
5۲/7۴ مترمربع ( و قســمتی از پلاک شــماره ۲0۶9 فرعی ) مســاحت 19/۶1 مترمربع ( از یک اصلی واقع در اراضی  علی 
آباد   بخش یک  حوزه ثبت ملک  گناباد از محل مالکیت مشاعی خود متقاضی ) تمامت پلاک های شمارات ۲۴۶۴و۲۴۶5 
فرعی( و خریداری شده از آقای غلامرضا شریفی دلوئی ) قسمتی از پلاک شماره ۲0۶9  فرعی ( مالک رسمی محرز گردیده 
اســت، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه 
مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رسید 
اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/5/۲۶.تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۶/10
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 
و برابر رای شــماره 1399۶030۶00۶000978 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای حســین حاتمی منظری فرزند محمد به شــماره شناسنامه 
0۶90۴1311۴ صادره از تربت حیدریه نســبت به ششــدانگ یک باب ســاختمان به مساحت 137  متر مربع) یکصد و سی 
و هفت مترمربع( قســمتی از پلاکـ  80/187 فرعی از اراضی یحیی آباد  پلاک ۲۲7 اصلی دهســتان اربعه واقع در خراسان 
رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی جمشید خدابنده بایگی محرز گردیده 
اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 5/۲۶/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۶/11

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و 
برابر رای شماره 1398۶030۶00۶003071 هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای مجتبی قاینی نیاز آبادی فرزند غلام به شــماره شناسنامه 1۶87 
صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۲1/15 متر مربع) یکصد و بیست و یک و پانزده 
صدم مترمربع( قســمتی از پلاکـ  985 تفکیکی از 10۴ فرعی از اراضی رباط علیا پلاک یک اصلی دهســتان اربعه واقع در 
خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه خریداری از مالک رسمی غلامحسین سالار عباسی محرزگردیده 
اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین 
نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت 
موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 5/۲۶/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۶/11
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 
. نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 
و برابر رای شــماره 1399۶030۶00۶001108  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم طیبه محمدی قوزانی فرزند مهدی به شــماره شناســنامه 
1۴۲1 صادره از تربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت19۲/50 متر مربع) یکصد و نود و دو و پنجاه 
صدم مترمربع( قســمتی از پلاکـ ۲0۲ مجزی شده از ۲8 فرعی از اراضی منصوریه پلاک ۲۴۲ اصلی دهستان اربعه واقع در 
خراســان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواســطه از مالک رسمی خانم سارا جعفری محرز 
گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون 
آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شــهرها منتشــر تا در 
صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، 
گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور 

سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 5/۲۶/ 1399 . تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۶/11

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
5۱۱/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 1399۶030۶0۲۲000۲35 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین نیک دل فرزند غلامرضا 
بشماره شناسنامه 17۲۴ صادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مساحت 8۴۶1 متر مربع  پلاک 18۲ فرعی از ۲07 
اصلی واقع در بخش 13 خریداری از مالک رســمی آقای محمد شمشــیری محرز گردیده اســت .لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشــته باشــند می توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید 
، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض ، دادخواســت خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی اســت در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول :1399/5/۲۶.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/۶/11 

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان
مفقودی

 برگ سبز و سند کمپانی موتور سیکلت شاهین موتور قم مدل 1395 به شماره پلاک ۶8771 - 775 به شماره 
تنه 9580838 و شماره موتور 078585 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.

5۱۱/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
1399۶030۶0۲۲000۲33 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حسین نیک دل فرزند غلامرضا بشماره شناسنامه 17۲۴ 
صادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی ساختمان به مساحت  1۲011 متر مربع  پلاک 18۲ فرعی از ۲07 اصلی واقع در بخش 
13 خریداری از مالک رسمی آقای محمد مهدب عبدالهی جامی  محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1399/5/۲۶.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/۶/11 

محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان
5۱۱/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
1399۶030۶0۲000۲3۴ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی محمد نیک دل فرزند غلامرضابشماره شناسنامه۶ صادره از 
فریمان دریک قطعه زمین مزروعی ساختمان به مساحت 8۴89 متر مربع  پلاک 18۲ فرعی از ۲07 اصلی واقع در بخش 13 خریداری 
از مالک رسمی آقای محمد شمشیری محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

تاریخ انتشار نوبت اول :1399/5/۲۶.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/۶/11 
محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

5۱۱/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک فریمان 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
1399۶030۶0۲۲000۲3۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ملک فریمان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم صغری نیک دل فرزند غلامرضا بشماره شناسنامه 151۴ 
صادره از فریمان دریک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴0۴۶ متر مربع  پلاک 18۲ فرعی از ۲07 اصلی واقع در بخش 13 خریداری 
از مالک رسمی آقای حسنیعلی قائنی زاده محرز گردیده است .لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض ، دادخواست خودرا به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

تاریخ انتشار نوبت اول :1399/5/۲۶.تاریخ انتشار نوبت دوم : 1399/۶/11 
محمدرضا رجایی مقدم - رئیس ثبت اسناد واملاک فریمان

5۱۱/۱0اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ 
نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/9/۲0 و برابر 
رای شــماره 1399۶030۶01300050۲ مورخ1399/۴/1۶ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای مجید عدالتی فرزند محمد در ششدانگ یک باب منزل به مساحت 
۲07 متر مربع از پلاک  شــماره ۲370 فرعی از یک اصلی واقع در اراضی علی آباد بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری 
شده  از خانم فریبا مرزبانی و  آقای  احمد مرزبانی مالکین رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
این روزنامه و محلی / کثیرالانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی 
تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/5/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/۶/10

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

ریوآوه با پورتو برای انتقال طارمی توافق کرد
باشگاه ریوآوه با پورتو برای انتقال مهاجم ایرانی اش به توافق رسید.

به گزارش فارس، نشریه »آبولا« پرتغال امروز خبر داد که مهدی طارمی، مهاجم ایرانی ریوآوه به 
نظر می رسد گزینه دیگری جز انتخاب پورتو را ندارد. ریوآوه با پورتو به توافق رسید و طی ساعات 

آینده این انتقال مشخص می شود.
بازیکن ملی پوش ایرانی گزینه اول برای تقویت خط حمله پورتو در فصل آینده است. طارمی هم 
به دنبال تجربه کردن محیطی جدید است. البته براگا هم مشتری مهاجم ایرانی است اما ریوآوه با 

پورتو به توافق رسیده است.
طارمی در فصل گذشته لیگ پرتغال با زدن 18 گل در میان بهترین گلزنان فصل قرار گرفت.

محمدرضا حیدریان در نقش کریم باقری!
محمدرضــا حیدریان همان نقشــی را در تیم ملی فوتســال ایفا می کند کــه کریم باقری در 

پرسپولیس دارد.
به گزارش ایســنا، محمدرضا حیدریان کاپیتان اســبق تیم ملی فوتســال و یکی از چهره های 
شاخص فوتسال ایران چندی پیش با درخواست محمد ناظم الشریعه سرمربی تیم ملی فوتسال 
به کادرفنی این تیم اضافه شــد. برخی می گویند بــا توجه به اینکه حیدریان در تیم های بزرگی 
مربیگری نکرده شــاید استفاده از او در تیم ملی زود بوده و هدر دادن یک استعداد باشد و اینکه 

حیدریان نمی تواند کمک خاصی به تیم ملی بکند.
در این زمینه ناظم الشــریعه اعتقاد دارد شــخصیت خاص این مربی در کنار دانش فنی او وجه 
تمایزی اســت که کمک شــایانی به تیم ملی می کند. با توجه بــه خصوصیات مثبت اخلاقی 
حیدریان و ارتباط خوبی که با بازیکنان دارد او می تواند در مسائل روحی و روانی کمک زیادی 

به تیم ملی کرده و حواشی را از اطراف بازیکنان دور کند.
حیدریان اخیرا نیز در بحث دعوت مجدد فرهاد توکلی به تیم ملی پیش قدم شد و با صحبت هایی 

که با این بازیکن داشت ناظم الشریعه را برای دعوت دوباره او به تیم ملی متقاعدکرد.
بــه اعتقاد ناظم الشــریعه، حیدریان کاراکتری شــبیه به کریم باقری در پرســپولیس دارد که 
بیش از مســائل فنــی می تواند در بحث جمع کردن تیــم و ارتباط بین بازیکنان و ســرمربی 
کمک کنــد ضمن اینکه حیدریــان با توجه به دوران درخشــان بــازی و همچنین مربیگری 
 در تیم هــای لیــگ برتری از حیــث فنی نیز یک کمک مناســب برای ناظم الشــریعه خواهد

 بود.

برانکو سرانجام به عمان بازگشت
برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم ملی فوتبال عمان به این کشور بازگشت.

به گزارش خبرنگار مهر، با اعلام فدراســیون فوتبال عمان، برانکو ایوانکوویچ سرمربی تیم ملی 
این کشور و دستیارانش بعد از پایان دوران قرنطینه وارد عمان شده اند.برانکو انگیزه زیادی دارد 
تا با تیم عمان در مرحله دوم انتخابی جام جهانی و انتخابی جام ملت های آسیا بدرخشد و با این 
تیم سهمیه این دو رویداد را کسب کند.برانکو در این مدت یکی از گزینه های جانشینی امیر قلعه 

نویی در تیم سپاهان هم بود اما به این پیشنهاد پاسخ منفی داد.
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واکنش میرسلیم به شکایت اداره حقوقی مجلس
سیدمصطفی میرســلیم نماینده تهران در واکنش به خبر شکایت ادره 
حقوقی مجلس از او چند خبرنکار گفت: مجلس جایگاه حقوقی والایی 
دارد و اینجانب نشنیده ام که کسی علیه مجلس شورای اسلامی اقدامی 
کرده یا حرفی زده باشــد و بر اثر آن مجلس از او شکایت کرده باشد. 
وی ادامه داد: اینکه یکی از نمایندگان مجلس مبالغی را با واســطه از 
شهرداری در ســال 1395 دریافت کرده است حرف من نیست، فعلی 
اســت که رخ داده و قابل انکار نیست. فرد دریافت کننده نیز بازداشت 
شده و حتماً درباره آنچه مرتکب شده بازجویی خواهد شد. نماینده تهران 
در مجلس افزود: مستنداتی که در اختیار داشته ام تقدیم دستگاه قضایی 
کرده ام و یقین دارم دستگاه قضایی به دقت تمام به این موضوع رسیدگی 
خواهــد کرد و ابعاد پنهان آن فاش خواهد شــد و این به نفع مجلس 
انقلابی و به مصلحت نظام ما اســت. عضو ارشد حزب مؤتلفه اسلامی 
درباره شــکایت معاونت حقوقی مجلس از 3 خبرنگار در همین باره هم 
گفت: شکایت مجلس از خبرنگار خارج از صلاحیت مجلس است زیرا 
آنچه را خبرنگاران مطرح کرده اند به مجلس برنمی گردد بلکه به افرادی 
برمی گــردد که یا در مجلس قبل نماینده بوده اند و یا اقداماتی مرتکب 
شــده اند که به دوران نمایندگی شان در مجلس برنمی گردد و بنابراین 
استفاده ابزاری از مجلس برای فشار آوردن بر خبرنگاران و شکایت علیه 
آنها در مورد موضوعی که در شهرداری رخ داده، درست نیست و به نظر 

من قابل پیگیری است.

بستری محمدرضا شجریان در مراقبت های ویژه
محمدرضا شــجریان هنرمند باسابقه عرصه موســیقی صبح امروز با 
انتقال به بیمارســتان در بخش مراقبت های ویژه بســتری شد. هیئت 
مدیره بیمارستان جم با صدور اطلاعیه ای از انتقال محمدرضا شجریان 
به بخش مراقبت های ویژه خبر داد. در این اطلاعیه آمده اســت: »در 
راســتای اطلاع رســانی به مردم هنر دوســت و هم میهنان عزیز به 
استحضار می رساند، استاد عزیزمان امروز با افت سطح هوشیاری، افت 
فشــار خون، شوک سپتیک در بخش مراقبت های ویژه بیمارستان جم 
بستری شدند و تحت نظر تیم پزشکی هستند. با آرزوی سلامتی برای 
استاد عزیزمان. هیئت مدیره بیمارستان جم.« پیرو انتشار این اطلاعیه 
دکتر حســن عباس از پزشکان و دوستان نزدیک محمدرضا شجریان 
در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن تأیید این خبر توضیح داد: صبح امروز 
شــنبه ۲5 مردادماه به دلیل افت شدید فشار استاد شجریان از منزل به 
بیمارستان جم منتقل شدند و در حال حاضر در بخش مراقبت های ویژه 
بســتری هســتند. وی تأکید کرد: در حال حاضر اوضاع عمومی آقای 
شجریان تحت کنترل تیم پزشکی قرار دارد و اطلاع رسانی های بعدی 

به صورت رسمی از طریق بیمارستان صورت خواهد گرفت.
رئیس ستاد مرکزی اربعین: هنوز تصمیمی برای برگزاری و یا 

عدم برگزاری اربعین گرفته نشده
رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی گفت: هنوز تصمیمی برای برگزاری 
یا عدم برگزاری اربعین گرفته نشده است اما زیرساخت هایی که برای 

بهتر برگزاری این مراســم لازم است در حال تکمیل هستند. حسین 
ذوالفقاری در گفتگو با خبرنگار مهر در تشریح ضوابط و دستورالعمل ها 
برای برگزاری عزاداری در ماه محرم اظهار داشــت: دستورالعمل ها و 
ضوابط در کمیته های مربوط به عزاداری ماه محرم و صفر کاملًا تشریح 
و روشن شده است. قید شده است که امسال عزاداری باید در فضاهای 
باز و بدون حرکت دســته ها انجام شود. وی افزود: همان طور که گفتم 
امســال حرکت های دســته های عزاداری در خیابان ها و سطح شهر را 
نداریم. هیئت هــا هم باید فاصله دو متر برای هر نفر را رعایت کنند و 
عزاداری ها باید حتماً در فضای باز باشــد و در مساجد یا تکیه هایی که 
امکان گردش هوا وجود ندارد و سقفشان باز نیست به هیچ عنوان هیچ 

مراسمی نباید برگزار شود.

کیهان: امارات خود را به یک هدف مشروع و ساده برای مقاومت 
تبدیل کرد

روزنامه کیهان نوشــت: خیانت بزرگ امارات در حق ملت فلسطین و 
امضای توافق عادی  ســازی روابط با رژیم صهیونیستی، اگر تنها یک 
نتیجه داشته باشد، تبدیل این کشور کوچکِ ثروتمندِ به شدت وابسته 
به امنیت، به »هدفی مشــروع و آسان« برای مقاومت خواهد بود. این 
روزنامه می نویسد: خنجری که اماراتی ها از پشت به فلسطین زدند، اثری 
در عزم گروه های مقاومت فلســطینی و حامیان آنان ایجاد نمی کند اما 
تاثیرات منفی عمیقی روی پادشاهی کوچک و کم جمعیت امارات که 
به تعبیر رهبر جمهوری اسلامی »عمرش از چنارهای خیابان ولیعصر 
تهران هم کمتر است«، خواهد گذاشت. موجودیت امارات صد در صد 
وابســته به بنگاه های اقتصادی و حضور سرمایه دارن خارجی است که 
بدون وجود امنیت فرار خواهند کرد. اعلام عادی  سازی روابط با چنین 
رژیم بدنامی، خودکشی و شلیک به این شرایط است و باعث خواهد شد 
امارات تبدیل به یک هدف ساده برای گروه های مقاومت شود. کتائب 
حزب الله عراق نیز رســما امارات را به عنوان یک هدف مشروع تعریف 
کرده است. حالا سؤال این است که امارات با وجود اینکه این مسائل را 
می داند و می داند که »رابطه با اســرائیل هیچ آورده ای برای این کشور 
ندارد و همانند مصر و اردن که با اسرائیل رابطه برقرار کردند به فلاکت 
خواهد افتاد چرا تســلیم این رژیم شــده است؟« جواب اصلی، به عدم 
استقلال کشورهای حاشیه خلیج فارس بر می گردد و اینکه شیوخ مرتجع 
عربی بدون اجازه واشــنگتن حتی اجازه ندارند یک لیوان آب بنوشند. 
امارات در واقع با یک حرکت انگشت آمریکا چنین حرکتی کرده است 
و در حقیقت ولیعهد ابوظبی ماموریت داشــت تا ترامپ را در انتخابات 
پیش رو نجات دهد. ترامپ که به شدت نگران باخت در انتخابات پیش 
روست)آبان ماه(، به شدت نیازمند دستاورد بود. این اقدام، به نتانیاهو هم 
که به شــدت درگیر بحران سیاسی و اجتماعی و امنیتی داخلی است، 

می تواند تنفسی مصنوعی دهد!
 

کروناویروس ظاهرا بیماری فقرا است!
ثروتمندان در ســیلیکون ولی پارتی های خود را کما فی السابق برگزار 

کرده، منتها تســت 15 دقیقه ای کروناویروس را گرفته و ســپس وارد 
مهمانی می شوند. آنها از هواپیمای اختصاصی برای تردد بین شهرهای 
مختلف استفاده می کنند تا از کروناویروس در امان باشند. این در حالی 
است که روزانه حدود 1000 آمریکایی بر اثر ابتلا به کرونا جان می دهند.

ماجرای کشف گونه ای جدید در کویر اسرارآمیز لوت
دکتر حســین رجائی، پژوهشگر ارشد و معاون بخش حشره شناسی در 
موزه تاریخ طبیعی اشتوتگارت آلمان در گفت وگو با خبرآنلاین: ما گونه 
جدید پری میگوی فهیمی را در سومین سفر به لوت در سال ۲017 پیدا 
کردیم. در برخی مناطق برکه های کوچکی دیدیم که همچون دریاچه 
های کوچکی تشکیل شده بودند. در یکی از آن برکه ها که عمق کمی 
در حدود یک متر داشت، با تور حشره شناسی که همراهم بود داخل آب 
تور زدم و ناگهان دیدم سخت پوســت کوچکی در آب در حال شناست. 
مردم تصور می کنند، چون در روز جانور زیادی در لوت نمی بینند، پس 
هیچ موجود زنده ای در آنجا نیست. این تصور غلط است. در لوت حیات 
هست، منتهی این حیات در زمان هایی که دمای هوا افت می کند، یعنی 
شب ها، فعال می شود. در همین دو سفری که من به لوت داشتم صدها 
گونه مختلف حشره را در آنجا رصد کردم. پری میگوها جانورانی هست 
که ساکن مناطق خشک اند و معمولًا در آب های شور یا شیرین سازگار 
شده  اند. یک ویژگی جالب شان این است که تخم هایشان بصورت حفاظت 
شــده ای به نام سیســت در می آیند. این تخم ها می توانند مدت خیلی 

طولانی و حتی چندین ساله را در دماهای بالا زنده بمانند.

 طرح سهمیه بندی بنزین از خودرو به خانوار
 تصویب نشده است

فاطمه کاهی، سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی کشور 
گفت: در حال حاضر طرح تغییر سهمیه بندی بنزین سرانه خانوار به ما 
ابلاغ نشــده اســت. باید در ابتدا این موضوع در هیات دولت بررسی و 
ســپس به ما ابلاغ شود. تا به امروز هیچگونه مصوبه ای مبنی بر طرح 
سهمیه بندی بنزین سرانه خانوار تصویب نشده است. تمامی واریز های 
بنزین یا مصوبات جدید و نهایی با دســتور وزارت کشور انجام می شود 
و اگر این موضوع ابلاغ شــود ما ملزم به اجرای آن در شــرکت پخش 

فرآورده های نفتی هستیم./باشگاه خبرنگاران

سلیمی نمین به نمایندگان: فرصت طلبی نکنید
عباس سلیمی نمین، فعال سیاسی اصولگرا به خبرآنلاین گفت:جامعه 
انتظار دارد که جریانات سیاســی علاوه بر معرفی کاندیداها، در دوران 
نمایندگی نیز بر رفتار افراد منتخب نظارت کند.جریان اصلاح طلب باید 
پس از پیروزی در انتخابات در قبال منتخبین خود نیز احساس وظیفه، 

تعهد و نظارت می کرد.اصولگرایان در این حوزه به جریان رقیب برتری 
دارنــد و حتی گاهی به صورت افراطی بر منتخبین جریان خود نظارت 
می کنند. اصولگرایان با نکته سنجی و ریزبینی مسائل مرتبط با پارلمان 
را دنبال کرده و رصد می کنند تا در کنار اجرای قانون، خطایی از سوی 
منتخبین مردم سر نزند.برخی از احزاب فرصت طلبی می کنند و پس از 
قدرت گرفتن، هزینه انتقاد و پاسخگویی را پرداخت نمی کنند و گاهی 
حتی از برخی افراد فاســد نیز حمایت می کنند. انتظار ما از اصولگرایان 
مجلس این اســت که با صداقت کارها را بیش ببرند و از فرصت طلبی 

نیز دوری کنند.

اصلاح طلبان چندان اجازه شرکت در انتخابات را ندارند
صوفی، دبیرکل حزب پیشروی اصلاحات با اشاره به اینکه محدودیتی 
برای کاندیداتوری افراد به جهت برعهده گرفتن ریاست و نایب رئیسی 
شورا وجود ندارد، بیان داشت: اگرچه بعد از این که هیات رئیسه کنونی 
در سه انتخابات متوالی 9۴، 9۶ و 98 مسئولیت کارها را برعهده داشت، 
اکنون از این مسئولیت کناره گیری کرده است، اما داوطلبی مجدد آن ها 
مانعی ندارد و شــاید دوستان بعد از گذشــت مدتی تغییر نظر دهند یا 
اعضای شــورا از آن ها بخواهند که باز هم در این جایگاه حضور داشته 
باشــند که در آن صورت مجددا می توانند داوطلب شــده و از اعضای 
شــورای عالی رای دریافت کنند. حکیمی پور، دبیرکل حزب اراده ملت 
در ارزیابی کلی خود از برنامــه اصلاح طلبان برای حضور در انتخابات 

1۴00، اظهار کرد:
اصلاح طلبان می خواهند که در انتخابات حضور داشته باشند و فعالیت 
کنند، اما گویا چندان اجازه ای به آنان داده نمی شود. ما معتقدیم که چون 
نظام انتخاباتی و حزبی ما باهم عجین نشده است انتخابات آن شور و 
انگیــزه ای را که باید، در مردم ایجاد نمی کند و اگر این روند ادامه یابد 

نتایج مثبتی دربر نخواهد داشت.

قیمت رمدسیویر ایرانی ۶۰۰ هزار تومان تعیین شد
حیدر محمدی، مدیر کل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا و دارو: 
رمدســیویر ایرانی از اول مرداد ماه تولید و تست های پایداری آغاز شد 
و از این هفته توزیع انبوه داروی رمدســیویر در بیمارستان های کشور 
صورت می گیرد و این دارو ظرف چند روز در سراســر کشــور توزیع 
می شــود. ظرفیت تولید رمدســیویر هفته ای 30 هزار عدد است و اگر 
سه شــرکت تولیدکننده دیگر هم پای کار بیایند ظرفیت تولید به 70 
هزار عدد خواهد رســید و نیاز داخل کشــور تامین خواهد شد. قیمت 
داروی رمدســیویر وارداتی بین یک میلیــون و 100 تا یک میلیون و 
300 هزار تومان و قیمت رمدســیویر ایرانی ۶00 هزار تومان اســت./

باشگاه خبرنگاران

واکنش جالب ذوالنوری به شکست آمریکا در شورای امنیت
 رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد که شکست مفتضحانه آمریکا در تصویب قطعنامه علیه ایران، 
کشــوری بنام دومینیکن که زیر پونز بود را سر زبان ها انداخت.حجت 
الاسلام مجتبی ذوالنوری در صفحه شخصی خود در توییتر در واکنش 
به شکست آمریکا در تمدید تحریم های تسلیحاتی علیه کشورمان در 
شورای امنیت سازمان ملل متحد با هشتک “ شکست سنگین آمریکا” 
نوشت:»شکســت مفتضحانه آمریکا در تصویب قطعنامه علیه ایران، 
اگرچه آبروی نداشــته آمریکا را بر باد داد، ولی خوب شد کشوری بنام 
دومینیکن که ظاهرا زیر پونز الصاق نقشــه به دیوار گم شــده بود، سر 
زبان ها افتاد!«شــورای امنیت ســازمان ملل متحد به رغم تلاش های 
گسترده واشنگتن برای تمدید تحریم های تسلیحاتی علیه کشورمان با 
تصویب قطعنامه ای برای ادامه این تحریم ها مخالفت کرد. رأی گیری 
در شورای امنیت در حالی انجام شد که آمریکا و جمهوری دومینیکن به 
پیش نویس این قطعنامه رأی موافق و چین و روسیه به آن رأی مخالف 
دادند. در این رأی گیری بقیه اعضای شورای امنیت رأی ممتنع دادند و 

بدین ترتیب پیش نویس آمریکا رد شد.
 

هشدار قوامی به بزرگان اصلاحات درباره اصلاح طلب نماها
یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: یکی از مشکلاتی که اصلاح طلبان 
با آن مواجه هســتند اصلاح طلب نماها هستند که بارها در این باره به 
بزرگان اصلاحات، هشــدار داده ام.حجت الاسلام »سیدناصر قوامی«، 
فعال سیاســی سیاســی اصلاح طلب، درباره وضعیت اصلاح طلبان با 
توجه به جلســات اخیر برخی احزاب اصلاح طلب و اعلام آمادگی آنها 
بــرای حضور در انتخابات 1۴00 به برنا گفت: در واقع احزاب فعال چه 
اصولگرا و چه اصلاح طلب در کشــور نداریم. حزب برای خود تعریفی 
دارد. متاســفانه هیچ کدام از این احزابِ اصلاح طلب و اصولگرا، تعریفِ 
حــزب به معنای واقعی ندارند.او افزود: در واقع این دو حزب، دو جریان 
هستند یعنی جریان اصولگرا و جریان اصلاح طلب. جریان اصلاح طلب 
در واقع جریانی است که مدعی اصلاحات است. متاسفانه اصلاح طلبان 
مطالبه اصلاحات دارند در حالی که به نظر می رسد، انجامِ این اصلاحات 
در اختیار آنها نیســت. اصلاحاتی که ضروری است در حوزه سیاسی، 
اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی، سیاست خارجی و داخلی و غیره صورت 
گیرد.این چهره سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: مشروطه خواهان 
به دنبال تحقق مشــروطه بودند اما فرمانِ مشروطه در اختیار آنها نبود. 
بنابراین این دو جریان اصولگرا و اصلاح طلب حزب نیستند چراکه حزب 
تعریف خاص خود را دارد و این دو جریان سیاســی در چارچوب تعریفِ 

حزب نمی گنجند.
منبع: تابناک
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